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Protokół nr XLVII/2022 

z XLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka 

z dnia 30 marca  2022 r. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:00:05 do 00:02:13 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Stanisław Grzybowski otworzył XLVII Sesję Rady 

Miasta i Gminy Wysoka. Powitał radnych i gości. Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 

2,3 do niniejszego protokołu. Poinformował, że przebieg sesji jest transmitowany i jest 

utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania są udostępniane w 

Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz na stronie internetowej 

podmiotu obsługującego e-Sesje a także w każdy inny sposób zwyczajowo przyjęty i jest 

archiwizowany na serwerze Urzędu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:23 do 00:02:43 

Radny Henryk Stańczyk powiedział, cyt.:” Panie Przewodniczący miałbym propozycję 

przed tą częścią formalną żeby uczcić minutą ciszy wszystkie ofiary tej wojny, pamięci 

poległych  i walczących o wolność Ukrainy”. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:44 do 00:03:10 

Przewodniczący Rady Stanisław Grzybowski odpowiedział, że taka okoliczność była 

planowana, w związku z zamiarem podjęcia apelu przez  Radę Miasta i Gminy Wysoka. 

Stwierdził, że jeżeli jest obecnie taka wola zwrócił się z prośbą o  minutę ciszy dla ofiar 

poległych w konflikcie. 

Wszyscy zebrani na sesji uczcili minutą ciszy pamięć poległych w wojnie na Ukrainie. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:03:45 do 00:00:04:23 

Przewodniczący Rady Stanisław Grzybowski zwrócił się do Radnych o potwierdzenie 

elektroniczne swojej obecności. Na ustawowy skład Rady Miasta i Gminy Wysoka 15 

radnych w posiedzeniu wzięło udział  na wstępie 13 Radnych, 1 radna była nieobecna Beata 

Kleczka. Zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

 Obecni: 

1. Jan Ciołek  

2. Emilia Dembińska  

3. Łukasz Dymitruk  

4. Edmund Fonferek  

5. Stanisław Grzybowski  

6. Marek Jóźwina  

7. Beata Kleczka 

8. Krzysztof Kowalski  

9. Ewelina Lewicz  

10. Magdalena Piszczek  
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11. Joanna Siodła 

12. Henryk Stańczyk  

13. Paulina Strzałka  

14. Grażyna Wrzaszczak  

Ad. 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Wystąpienie gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy.  

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym  

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym oraz informacja w spr. 

udzielonych  odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i 

Gminy interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych 

wnioskodawców. 

9. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie przyjęcia uchodźców z Ukrainy na 

teren Gminy Wysoka. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Miasta i Gminy 

Wysoka na rok 2022 – „Korpus Wsparcia Seniorów”. – Projekt uchwały nr 1. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla 

Miasta i Gminy Wysoka na lata 2022-2025. – Projekt uchwały nr 2. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad otrzymywania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży sołtysom i przewodniczącym organu wykonawczego 

jednostek pomocniczych gminy działających na ternie miasta i gminy Wysoka. – 

Projekt uchwały nr 3. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt 

uchwały  

nr 4. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości 

gruntowej będącej własnością Gminy Wysoka oznaczonej ewidencyjnie jako działka 

145 o pow. 0,950 ha położonej w obrębie Wysoczka, gm. Wysoka. - Projekt uchwały 

nr 6. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

działki będącej własnością Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej nr geodezyjnym 

241/3 o pow. 0,0431 ha położonej w mieście Wysoka, stanowiącej część działki 

budowlanej.  - Projekt uchwały nr 7. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości wniosku Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Wysokiej z dnia 23 lutego 2022 r. w sprawie budowy nowej remizy 

strażackiej. - Projekt uchwały nr 8. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości apelu Rady Miejskiej w 

Dobrzycy z dnia 28.02.2022 r. w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla 
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poszkodowanych mieszkańców Gminy Dobrzyca, po przejściu trąby powietrznej.   - 

Projekt uchwały nr 9. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji  do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka.    - Projekt uchwały nr  10. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji  do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka.    - Projekt uchwały nr  11. 

21.  Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku  do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka.    - Projekt uchwały nr  12. 

22. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka: 

a) wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady, 

b) zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 

c) przedstawienie zasad głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady, 

d) przeprowadzenie głosowania tajnego, 

e) przedstawienie wyników głosowania, 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór Wiceprzewodniczącego Rady. Projekt 

uchwały 

 nr 13. 

23. Interpelacje i zapytania radnych.  

24. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

25. Wolne wnioski.  

26. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji.  

27. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

28. Zakończenie obrad i zamknięcie XLVII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:04:34 do 00:06:08 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że radni otrzymali drogą elektroniczną 

porządek dzisiejszej sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. Ponadto porządek dzisiejszych 

obrad został opublikowany na Biuletynie Informacji Publicznej tutejszego urzędu oraz jest 

prezentowany na tablicy projekcyjnej. Porządek dzisiejszych obrad został także rozszerzony 

komunikatem Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 23 marca 2022 roku 

dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność Miasta i 

Gminy Wysoka oznaczonej numerem geodezyjnym 117/7, położonej w obrębie Czajcze, 

gmina Wysoka. Zapytał, czy ze strony Radnych są propozycje  do przesłanego porządku 

obrad. Ze swej strony zaproponował rozszerzyć porządek dzisiejszego posiedzenia o apel 

Rady w sprawie potępienia agresji Rosji na Ukrainę dnia 24 lutego 2022 roku i wyrażenie 

solidarności z narodem ukraińskim.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:06:12 do 00:06:28 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.: „Generalnie to my nie mamy tekstu tego apelu, bo nie 

widzę tego w porządku. W związku z tym jeśli miałbym wyrazić zdanie w głosowaniu to 

chciałbym wcześniej treść tego tekstu znać”.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:06:28 do 00:06:58 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że kserokopia apelu zostanie przekazana  

radnym do wglądu jeszcze jest trochę czasu do podjęcia tego apelu także wszyscy się 

zapoznają.  

 

Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłoszono. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie porządek posiedzenia. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek Przewodniczącego Rady, w spr. wniesienie dodatkowego punktu pod obrady sesji w 

brzmieniu: "Apel Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 30.03.2022 r. w spr. potępienia agresji 

Rosji na Ukrainę 24 lutego 2022 roku i wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:49 do 00:07:54 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poddał pod głosowanie porządek posiedzenia wraz z 

przyjętą zmianą.  

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianą. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty. Przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym 

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym oraz informacja w spr. 

udzielonych odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

9.  Informacja Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie przyjęcia uchodźców z Ukrainy na 

teren Gminy Wysoka. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Miasta i Gminy 

Wysoka na rok 2022 – „Korpus Wsparcia Seniorów”. – Projekt uchwały nr 1. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla 

Miasta i Gminy Wysoka na lata 2022-2025. – Projekt uchwały nr 2. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad otrzymywania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży sołtysom i przewodniczącym organu wykonawczego 

jednostek pomocniczych gminy działających na ternie miasta i gminy Wysoka. – 

Projekt uchwały nr 3. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt 

uchwały nr 4. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości 

gruntowej będącej własnością Gminy Wysoka oznaczonej ewidencyjnie jako działka 

145 o pow. 0,950 ha położonej w obrębie Wysoczka, gm. Wysoka. - Projekt uchwały 

nr 6. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

działki będącej własnością Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej nr geodezyjnym 

241/3 o pow. 0,0431 ha położonej w mieście Wysoka, stanowiącej część działki 

budowlanej. - Projekt uchwały nr 7. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości wniosku Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Wysokiej z dnia 23 lutego 2022 r. w sprawie budowy nowej remizy 

strażackiej. - Projekt uchwały nr 8. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości apelu Rady Miejskiej w 

Dobrzycy z dnia 28.02.2022 r. w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla 

poszkodowanych mieszkańców Gminy Dobrzyca, po przejściu trąby powietrznej. - 

Projekt uchwały nr 9. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 10. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 11. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 12. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność 

Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej numerem geodezyjnym 117/7 o pow. 1,0925 ha, 
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położonej w obrębie Czajcze gm. Wysoka.” Projekt uchwały nr 13 ( Rozszerzony 

Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z dnia 23.03.2022 r. ). 

23. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka: 

a) wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady, 

b) zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 

c) przedstawienie zasad głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady, 

d) przeprowadzenie głosowania tajnego, 

e) przedstawienie wyników głosowania, 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór Wiceprzewodniczącego Rady. Projekt 

uchwały nr 14. 

24. Apel Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie potępienia agresji Rosji na Ukrainę 24 

lutego 2022 roku i wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim. 

25. Interpelacje i zapytania radnych. 

26. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

27. Wolne wnioski. 

28. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji. 

29. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

30. Zakończenie obrad i zamknięcie XLVII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Ad. 4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:09:13 do 00:13:30 

 

Sołtys Kijaszkowa Mariusz Kleczka powiedział, cyt.:”Zwracam się z prośbą o 

dofinansowanie placu zabaw dla dzieci oraz rozbudowę terenu rekreacyjnego, jest tutaj mowa 

o boisku sportowym. Sytuacja w Kijaszkowie jest nadzwyczajna. Na dzień dzisiejszy 

przebywa w naszej miejscowości ponad stu uchodźców. Nie wiem czy państwo o tym wiedzą, 

że jesteśmy jedną z niewielu miejscowości, w której przebywa najwięcej uchodźców. 

Praktycznie liczba tych uchodźców przekracza liczbę mieszkańców, tak naprawdę już chyba 

w tej chwili, a tych uchodźców ma być więcej. Wiecie o tym państwo czy nie? Także tak to 

wygląda na dzień dzisiejszy. Uchodźcy wiadomo są tutaj z terenów objętych wojną na 

Ukrainie. W tym większość to są niestety dzieci i matki. Bardzo, my tutaj przynajmniej jako 

Kijaszkowo i myślę, że wy jako radni również chcemy zapewnić im namiastkę takiej zwykłej 

normalności i dać im odrobinę takiej zwykłej radości, którą możemy przekazać jako my jako 

mieszkańcy, jako wszyscy. Powinniśmy sprawić, aby poczuli się jak we własnym domu oraz 

środowisku, aby mogły zapomnieć o wojnie i o wszystkim co z tym jest związane. Myślę, że 

naszym wspólnym celem również Radnych oraz pana Burmistrza jest odnalezienie się w tej 

dramatycznej sytuacji. Mówię tutaj o sytuacji oczywiście tych osób uchodźców. Chciałbym 

bardzo, aby podejść do tego tak, jakby dotyczyło to naszych dzieci oraz naszych rodzin. 

Zapraszając ich jesteśmy im to winni. Pomoc bliźniemu jest najważniejsza. Mam nadzieję, że 

potrafimy się zjednoczyć ponad podziałami i być solidarni. Jeżeli ktoś ma wątpliwości 

zapraszam do naszej miejscowości Kijaszkowo. Niech sam zobaczy jak dzieci z matkami 

stoją w kolejce czekając na to aby móc przez chwilę skorzystać z huśtawki. Bo tak to wygląda 

na dzień dzisiejszy. Nie wiem czy pan tam był panie burmistrzu czy pan nie był jak to 

wygląda? Czy ktoś się zainteresował z rady w ogóle tą sytuacją? Bo ta sytuacja jest bardzo 

dynamiczna tak naprawdę i bardzo rozwojowa szczerze mówiąc. Tak to wygląda, że matki 

stoją i czekają, żeby móc się pobawić. To jest tragiczne tak naprawdę. Ja jak patrzę na to to 

serce krwawi, łzy same cisną się do oczu. Nie wiem czy ktoś się tym zainteresował. Mam 
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nadzieję, że po tym apelu, który dzisiaj tutaj popłynie od mieszkańców i ode mnie, ktoś się 

tym zainteresuje. Bywa też tak oczywiście, że oni odchodzą po prostu bo nie ma czasu. Mam 

nadzieję, że razem staniemy na wysokości zadania jako gmina i po prostu doposażymy te 

tereny. Rozmowa z Burmistrzem była już wcześniej,  z mojej strony to jest wniosek, który 

złożę oficjalnie tutaj do pana przewodniczącego i do pana burmistrza i będziemy czekać na 

odzew jako Kijaszkowo. Myślę, że w tempie błyskawicznym generalnie. Czy ktoś chciałby, 

żebym mu coś wyjaśnił, dopowiedział itd.? Była sytuacja dosłownie sprzed pół roku. 

Chciałbym podziękować tutaj niektórym radnym np. pani Grażynie, chciałem podziękować 

bo nie miałem okazji bo uczestniczyła w tym w prywatnym interesie tak naprawdę i 

ubolewam nad tym faktem, że dzisiaj stajemy po raz kolejny przed czymś co mogło być 

zrobione już, ale dzisiaj temat wygląda zupełnie inaczej. Naprawdę pomóżmy tym dzieciom, 

nie patrzmy na podziały między nami. Bo to tak naprawdę świadczy o nas wszystkich”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:13:31 do 00:14:33 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski odpowiedział, że wniosek jak najbardziej będzie 

przyjęty.  

 

 

Ad.5 Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:14:42 do 00:15:10 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poinformował, że protokół z XLVI sesji Rady Miasta 

i Gminy Wysoka został Radnym przesłany w formie elektronicznej poprzez aplikację e-Sesja 

oraz jest wyłożony do wglądu.  Zapytał, czy do protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy 

Wysoka są jakieś pytania, jakieś wątpliwości, uwagi.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta  

i Gminy z dnia 23.02.2022 r.  

  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy z dnia 23.02.2022 r. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

Protokół został przyjęty. 
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Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w 

tym z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy, stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:11 do 00:16:27 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że sprawozdanie Burmistrza z działalności 

między sesjami Rady zostało  Radnym przesłane w formie elektronicznej. Zapytał czy do tego 

sprawozdania Pana Burmistrza  są  pytania.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:31 do 00:16:51 

 

Radna Emilia Dembińska skierowała zapytanie odnośnie spotkania w dniu 28 lutego br. w 

sprawie drogi wojewódzkiej 190 , jest wzmianka o ścieżce rowerowej, wykupie gruntów, 

zwróciła się o szerszą  informację.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:59 do 00:18:21 

 

Burmistrz Miasta i Gminy  A. Kłysz stwierdził, że do sprawozdania wkradł się błąd, zapis 

został z poprzedniego sprawozdania. Dodał, że nic nowego w temacie drogi 190 nie ma. 

Mogę dopowiedzieć tylko tyle jeżeli chodzi o 190, że został rozstrzygnięty przetarg na 

budowę drogi 190 od Krajenki do miejscowości Leśnik. Natomiast kwoty, które zostały tutaj 

przez oferentów złożone przekraczają kwotę, którą miało przeznaczyć WZDW na tą 

inwestycję. WZDW przewidywało 15 mln zł, najniższa jest na 18 mln zł  i prawdopodobnie 

WZDW nie wyłoży tych brakujących pieniędzy i prawdopodobnie do tej inwestycji też nie 

dojdzie. Z tego co wiem z ostatniej informacji, ale tutaj oczywiście Zarząd Dróg 

Wojewódzkich będzie decydował czy dojdzie do podpisania umowy na ten etap. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:18:44 do 00:18:54 

 

Radny K. Kowalski zapytał odnośnie podpisanej umowę z Prezydentem Piły w sprawie  

organizacji Eco Mitingu, na  czym to polega.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:18:57 do 00:20:06 

 

Burmistrz A. Kłysz odpowiedział, że szczegółów jeszcze dokładnie nie znamy, jakby formy 

programowej tego mitingu. Na pewno będzie to dosyć duża taka impreza środowiskowa dla 

całego społeczeństwa,  nie tylko naszej gminy, ale całego powiatu a nawet szerzej. Myślę, że 

zrobimy to przy okazji naszego gminnego konkursu "Śmieci mniej, Ziemi lżej" i postaramy 

się dopasować ten termin do naszego gminnego konkursu. Podniesie to rangę tego konkursu, 

zawsze mamy zaproszonych gości i z Warszawy i z Poznania, więc myślę, że to możemy 

fajnie włączyć. Środki są pozyskane z funduszy norweskich przez miasto Piła. Termin 

zostanie ustalony, ponieważ mitingi są rozbite na dwa lata. Część w tym roku się odbędzie w 

niektórych gminach, część w przyszłym roku. Myślę, że nasz przełożymy właśnie na przyszły 

rok i zrobimy to razem z naszym gminnym konkursem co podniesie rangę naszego konkursu i 

większa część społeczeństwa będzie mogła w tym wydarzeniu uczestniczyć”.    
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:20:23 do 00:20:39 

 

Radny H. Stańczyk, stwierdził, że do sprawozdania burmistrza powinna być dołączona 

informacja z wykonania uchwał, ale nie jest załączona”. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:20:45 do 00:21:11 

 

Radna M. Piszczek zapytała odnośnie spotkania z 14 marca br.  z PGB Energetyka oraz  

inwestycji budowy elektrociepłowni, jaka była sytuacja, jak wygląda sytuacja usunięcia tych 

wszystkich nacieków, które były prezentowane.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:21:19 do 00:25:03 

 

Burmistrz A. Kłysz powiedział, cyt.:”Myślę, że to państwo wiecie, bo mieszkańcy gminy 

Białośliwia przychodzili tutaj na sesje gdzieś próbując też poinformować państwa o tym, że 

prawdopodobnie są jakieś nieprawidłowości przy tej inwestycji. Dlatego też postanowiłem 

takie spotkanie zorganizować można powiedzieć z wszystkimi służbami, które w tym 

procesie jakby przed inwestycyjnym uczestniczyły jak również teraz kiedy trwa proces 

inwestycji są organy, które mogą ten cały proces kontrolować. I rzeczywiście przedstawiciele 

Inspektoratu Ochrony Środowiska nie stwierdzili żadnych nieprawidłowości, czyli to co było 

pokazywane, gdzie są te wycieki itd. Nie można było do końca stwierdzić, że są to roztopy, 

które w tym czasie były czy jest coś nieprawidłowego, czy jest coś wylewanego np. itd. więc 

absolutnie tutaj żadnych protokołów nakazujących jakąkolwiek naprawę inwestorowi czy 

poprawę sytuacji nie było. Kontrolę również z Inspektoratu Nadzoru Budowlanego też nie 

stwierdziły żadnych nieprawidłowości. Żadnych kar nie nałożono na inwestora i wykonawcę. 

Także jeżeli chodzi o całą tą procedurę budowlaną nie można się do niczego doczepić. Mają 

prawo budować. Oczywiście mieszkańcy mają również prawo protestować, mają prawo 

składać odwołania. Złożyli odwołanie odnośnie pozwolenia na budowę. Starosta Pilski 

podtrzymał to pozwolenie ostatecznie. Także mieszkańcy wiem, że teraz całą batalię toczą w 

sądach administracyjnych. SKO tutaj ich uwagi co do tych wszystkich decyzji uchyliło, 

podtrzymało decyzję Burmistrza. Sąd I instancji również podtrzymał więc wiem, że 

prawdopodobnie chyba już złożyli skargę dalej do NSA więc procedury sądowe 

administracyjne się toczą, ale to jakby nie pozwala wstrzymać inwestycji, nie pozwala nam 

wstrzymać budowy do takiego wniosku. Ostatecznie doszliśmy, że my nic nie możemy w tym 

zakresie zrobić. Czy jest ktokolwiek kto może zatrzymać inwestycję? Nie. Takich możliwości 

prawnych żadnych nie ma. Potem oczywiście służby poinformowały, że skrupulatnie 

sprawdzą całą inwestycję, że Inspektorat Ochrony Środowiska będzie sprawdzał punkt po 

punkcie wszystkie warunki, które były w decyzji środowiskowej określone dokładnie 

przeanalizuje. Inspektorat Nadzoru Budowlanego również dokładnie będzie analizował kiedy 

cała budowla zostanie już oddana do użytkowania. Też będą wszystko weryfikować czy 

rzeczywiście wszystko jest zgodne z tym co było w tych decyzjach zapisane. Jeżeli chodzi o 

drogi to inwestorzy tutaj zobowiązali się publicznie, bo osób było sporo, że droga 145 będzie 

przebudowana tak jak było wcześniej uzgodnione. Więc już z tego co mówili robią projekt 

budowlany na tę drogę, a droga 133 zostanie przywrócona do użytkowania tak jak to miało 

miejsce przed tym zanim zaczęli oni te materiały budowlane wozić”.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:25:03 do 00:25:21 
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Przewodniczący Rady S. Grzybowski, powiedział, cyt.:”Też uczestniczyłem w tym 

spotkaniu i tutaj mogę potwierdzić te zapewnienia tych inwestorów, które były publicznie 

złożone.”  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:25:23 do 00:25:40 

 

Radna M. Piszczek zapytała czy był podany konkretny termin naprawy.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:25:45 do 00:26:26 

 

Burmistrz A. Kłysz odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogę 145 to ma to zostać wykonane w 

tym roku. Kwestia jeszcze pierwszego odcinka i dogadanie się z gminą Białośliwie, żeby ten 

pierwszy odcinek też od razu wykonać. Jeżeli chodzi o drogę 133 to była mowa po 

zakończeniu procesu budowlanego i po zakończeniu przywożenia tych ciężkich materiałów 

budowlanych, że wówczas rozpocznie się przywracanie tej drogi do użytkowania, do tego 

stanu jak była przed zanim te ciężkie samochody wjechały.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:31 do 00:27:01 

 

Radny H. Stańczyk zapytał czy ten projekt i wykonanie drogi dotyczy całej działki 145 czy 

tylko części, gdzie jest służebność, żebyśmy określali na pewnym odcinku. Czy prawdą jest, 

że na tę inwestycję czy na ten obiekt zostały decyzje środowiskowe wydane dla tego samego 

obiektu?   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:27:05 do 00:29:04 

 

Burmistrz A. Kłysz: Jeżeli chodzi o tę drogę 145 ona zgodnie z wcześniejszym 

porozumieniem od łącznika. Od skrzyżowania z drogą wojewódzką 190 do końca granicy i 

działki ma być to droga wyasfaltowana. Natomiast od granicy działki do skrzyżowania 

Wysoka Mała - Wysoczka ma być utwardzona kruszywem. Czyli ten cały odcinek ma być ten 

stan drogi jakby polepszony. Jeżeli chodzi o decyzje środowiskowe to rzeczywiście są dwie 

decyzje środowiskowe. Jedna dotyczy budowy biogazowni o mocy do jednego megawata i na 

podstawie tej decyzji środowiskowej i pozwolenia budowlanego później trwa budowa tej 

biogazowni i jest druga decyzja środowiskowa do półtora megawata jakby odrębnie jeszcze 

został złożony wniosek o wydanie decyzji środowiskowej na budowę biogazowni do półtora 

megawata, ale tam pozwolenia na budowę z tego co wiem chyba nie mają. Zresztą ta decyzja 

gdzieś tam jest zaskarżana w sądach. My nie wydaliśmy, pieczątki nie przystawiliśmy, że ona 

jest ostateczna decyzja z 2019 r., ponieważ sąd nie zwrócił nam oryginału dokumentów. I ta 

decyzja środowiskowa z 2019 r. jest właśnie zaskarżana przez mieszkańców gminy 

Białośliwie. Ona podtrzymana została przez SKO, podtrzymana została przez Sąd 

Wojewódzki w Poznaniu. Natomiast kiedy złożyliśmy wniosek do sądu, żeby już 

dokumentacje nam oddali, którą przekazaliśmy otrzymaliśmy pismo, że jeszcze nie bo być 

może będzie procedura odwoławcza i te dokumenty będą służyły dalej w postępowaniu 

sądowym. Dlatego my nie jesteśmy w posiadaniu jakby oryginału tej decyzji środowiskowej i 

ona jeszcze ostateczna się nie stała. 

Innych zapytań ze strony radnych do sprawozdania nie było. 

 

Ad. 7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:29:24 do 00:29:56 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że  informacja Przewodniczącego Rady o 

działaniach podejmowanych w okresie między sesjami została Paniom i Panom Radnym 

przesłana w formie elektronicznej przez aplikację e-Sesja.  

Radni nie mieli pytań do  tej informacji. 

 

 

Ad. 8. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym oraz informacja w 

spr. udzielonych odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i 

Gminy interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych 

wnioskodawców. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:30:27 do 00:31:53 

 

Radna E. Dembińska powiedziała, cyt.:”Mam świadomość, że mój wniosek wpłynął tuż 

przed sesją natomiast chciałabym tylko, bo myślę, że formalnie dostanę oczywiście 

odpowiedź. Natomiast chciałabym tutaj publicznie zaapelować do Pana Burmistrza o podjęcie 

działań jeżeli chodzi o realizację zadania budowa garażu dla wozu asenizacyjnego. 

Dokumentacja plus znalezienie środków w budżecie. Uważam, że samochód warty prawie 

milion złotych zasługuje i zadaniem priorytetowym dla gminy, aby to zrealizować do końca. 

(…). Myślę, że państwo radni na pewno się przychylą. Pani Skarbnik i Pan Burmistrz na 

pewno przeanalizują budżet i jeszcze raz bardzo gorąco apeluje do Pana Burmistrza, żeby 

tego tematu nie zostawiał, żeby podjął realizację. Myślę, że państwo radni na pewno do tego 

się przychylą”.  

 

Innych zapytań nie było  do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 9. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie przyjęcia uchodźców z 

Ukrainy na teren Gminy Wysoka. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:32:30 do 00:44:38 

 

Burmistrz A. Kłysz, powiedział, cyt.:” Informacja taka najbardziej szczegółowa krok po 

kroku jak to miało miejsce została przedstawiona na posiedzeniu komisji. Więc ja może tylko 

chciałbym skorzystać z tej okazji, że ogląda być może nas trochę osób, mieszkańców i bardzo 

serdecznie chciałbym podziękować za te wszystkie dotychczasowe działania, które były 

podejmowane. Tak informacyjnie jeszcze raz przypomnę, że rzeczywiście na terenie naszej 

gminy znajduje się to co mówił też pan sołtys ponad stu uchodźców. Myślę, że to jest liczba 

powyżej 150 osób do 200 osób. Gdzieś tak kalkulujemy, ponad 100 osób już złożyło wnioski 

o nadanie numeru PESEL. Najważniejszym wyzwaniem oczywiście było dla nas znalezienie 

dachu nad głową dla tych mieszkańców i zabezpieczenia ich w pierwszych dniach kiedy tutaj 

do nas przybyli. Żywność i podstawowe środki, które są potrzebne: ubrania, środki higieny, 

które są potrzebne oczywiście do życia. Dlatego bardzo serdecznie chciałbym podziękować 

Staroście Pilskiemu za to, że udostępnił nieczynny od jakiegoś czasu obiekt w Kijaszkowie. 



str. 12 
 

Dzięki temu kilkadziesiąt osób znalazło tam schronienie. Dziękuję Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej, który też bardzo szybko pomógł nam przywrócić ten obiekt pod względem 

technicznym, bo po takim czasie nie użytkowania centralnego ogrzewania czy szczególnie 

instalacji wodnej, było co dokręcać, było co wymieniać. Było trochę pracy także  praktycznie 

ten jeden dzień trzeba było spędzić, żeby to wszystko przywrócić, żeby ten stan techniczny 

był w porządku. Udało się. Dziękuję tutaj przede wszystkim też naszym mieszkańcom, którzy 

do czasu uruchomienia tego obiektu przyjęli uchodźców pod swój dach, oddali swoje pokoje i 

przygarnęli na tych kilka dni. Zaopiekowali się nimi, nakarmili więc bardzo serdecznie 

dziękuję. Na dzień dzisiejszy mamy tą dużą grupę uchodźców rzeczywiście w Kijaszkowie 

ale są też uchodźcy, którzy przebywają nadal w prywatnych domach, ponieważ mieszkańcy 

przyjęli ich nawet poza naszą wiedzą i mają ich u siebie. Dopiero teraz się dowiadujemy 

kiedy rzeczywiście przychodzą po numery PESEL, kiedy są składane pierwsze wnioski o 

wypłatę tego dodatku 40 złotych na osobę. No to tak naprawdę też dowiadujemy się, że ci 

Ukraińcy jeszcze na terenie naszej gminy w różnych miejscowościach się znajdują. Dziękuję 

wszystkim za tę zbiórkę darów w formie rzeczowej i finansowej. Tutaj przy ośrodku kultury 

zostało utworzone konto, wpłynęły pieniądze na to konto. Dzięki temu mogliśmy w tym 

pierwszym momencie też tą żywność zakupić. Dziękuje Klubowi Seniora, Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej, bo były przygotowywane ciepłe posiłki zawożone również uchodźcom. 

Więc bardzo duża aktywność społeczna była wszystkich mieszkańców na terenie naszej 

gminy, żeby rzeczywiście tym uchodźcom pomóc. Dziękuje strażakom, którzy przewozili i 

również zbierali, pomagali w zbieraniu tych darów pomagała szkoła podstawowa, pracownicy 

szkoły podstawowej więc też bardzo serdecznie dziękuję bo jeden dzień akcji a tych darów 

nazbierało się rzeczywiście dużo i trzeba było większą ciężarówką jakby to wszystko później 

do Kijaszkowa przewieźć. I myślę, że na pewien czas jakby zabezpieczyliśmy tutaj 

uchodźców przebywających na terenie naszej gminy w środki niezbędne do życia. Na dzień 

dzisiejszy już jest możliwość składania wniosków takiej rekompensaty za przyjęcie 

uchodźców pod swój dach. Tak jak mówiłem jest to 40 zł od osoby. Maksymalnie 60 dni jest 

wypłata tak mówi ustawa. Co będzie dalej? No to zobaczymy. Zapewne ta kwota, zapewne 

ten czas a być może i kwota się zwiększa a czas też na pewno zostanie wydłużony. Także 

myślę, że na dzień dzisiejszy wszyscy uchodźcy są zabezpieczeni w te podstawowe produkty, 

ten dach nad głową i pomału zaczynają normalnie funkcjonować. Nawet całe rodziny gdzieś 

szukają pracy dla tych , których przyjęli. Część zatrudniła nasza firma meblarska, część tych 

kobiet, które do nas przyjechały więc pomału jakby one zaczynają funkcjonować w naszym 

środowisku. Dzieci już zostały zapisane do naszej szkoły w Wysokiej. Zostały utworzone trzy 

oddziały przygotowawcze a dzieci przedszkolne poszły do oddziałów przedszkolnych. 

Ośrodek Kultury również ma ofertę dla tych osób. Dzieci mogą korzystać z kursów tańca, 

nauki i grania na różnego rodzaju instrumentach itd. to co jest tak naprawdę dla naszych 

dzieci również jest dla dzieci z Ukrainy. Wiem, że ośrodek kultury tutaj bardzo mocno 

rozpropagował te działania, zachęca, żeby te dzieci się zapisywały a my gwarantujemy 

później po południu również transport bo wiemy, że to jest pewna odległość. Samochodów 

nie mają jeszcze rodzice więc my gwarantujemy, że ten transport też z naszej strony będzie 

zapewniony i na te zajęcia można chodzić. Wiem, że jedna pani też nawet z jakiejś opery 

bodajże jest u nas i też będzie prowadziła jakieś tam lekcje animacyjne właśnie w ośrodku 

kultury. Więc myślę, że takie osoby po prostu zaczynają wchodzić do życia takie nasze 

społeczne naszej lokalnej społeczności. Istnieje jeszcze druga rzecz a mianowicie ci uchodźcy 

dobrze wiemy ciągle napływają do nas istnieje jeszcze możliwość, że oprócz tego, że my jako 

mieszkańcy otwieramy te nasze domy, być może jeszcze przyjdzie z góry taki nakaz przyjęcia 

uchodźców, których relokuje Wojewoda Wielkopolski. My podaliśmy wówczas dwie sale 

gimnastyczne w Wysokiej i salę w Czajczu i być może będzie taka sytuacja, że po prostu 

przyjdzie pismo, że jadą do nas uchodźcy i decyzją wojewody będziemy musieli ich przyjąć. 
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Dlatego na dzień dzisiejszy my nie chcemy za bardzo bo co to za warunki na sali 

gimnastycznej. No takie skojarzyło mi się kiedy ostatnio widziałem te ujęcia zdjęcia z tego 

metra w Charkowie, gdzie ludzie śpią tam na betonie i tak dalej jeden przy drugim 

praktycznie to byłoby to samo w salach gimnastycznych gdzieś tam zero tej prywatności, 

intymności. Oczywiście można jakieś kotary tak dalej zamontować ale myślę, że to nie jest to 

samo. Dlatego też tworzymy bazę lokalową mieszkań czy domów gdzie mieszkańcy jeszcze 

mogliby ewentualnie na jakiś czas uchodźców przyjąć. Ludzie rzeczywiście dzwonią, mówią, 

że jeszcze mogą przyjąć kogoś do swojego pokoju itd. Będziemy takie oczywiście zgłoszenia 

weryfikowali czy warunki są odpowiednie czy zapewnione jest wówczas wyżywienie itd. 

Będziemy się pytać uchodźców czy na pewno jest wszytko ok. I myślę, że tutaj będziemy się 

wspierali właśnie ośrodkiem pomocy społecznej, żeby takie działania podejmować. Uchodźcy 

dostają ten jednorazowy dodatek 300 zł i też mogą już od tego tygodnia składać wnioski o 

500+ na dziecko. Także pomału można powiedzieć, że mają takie same przywileje jak 

również nasi obywatele. Myślę, że na dzień dzisiejszy jesteśmy zabezpieczeni. To co 

mówiłem jeszcze serdeczne podziękowania dla gminy partnerskiej Jesberg, bo tam 

mieszkańcy, przedsiębiorcy też się włączyli w tą akcję, też zbierali u siebie dary, które zostały 

w ubiegłym tygodniu do nas przywiezione. Dary ukierunkowane, bo dokładnie sprecyzowane 

czego oczekujemy od gminy naszej partnerskiej, żeby to nie były przypadkowe rzeczy. I te 

rzeczy też do nas dotarły. Część już pojechała do szkoły, bo to były artykuły właśnie szkolne. 

W związku z rozpoczęciem nauki część jeszcze u nas została. I to co też myślę ważne jeżeli 

ktoś, jeżeli będzie potrzeba wsparcia jakiegoś jeszcze z uchodźców,  to oczywiście mogą się 

kontaktować tutaj z naszym Ośrodkiem Pomocy Społecznej i Ośrodek Pomocy Społecznej tak 

jak każdemu naszemu mieszkańcowi, który gdzieś tam nie ma środków do życia czy czegoś 

mu brakuje też jest w stanie pomóc też jest w stanie dostarczyć jakiekolwiek dary itd. Teraz 

na pewno jeżeli czegokolwiek będzie brakowało uchodźcom tym nowo napływającym, 

których przyjmiemy na terenie naszej gminy na pewno będziemy ogłaszali dalej zbiórki i 

będziemy już wyszczególniać co nam konkretnie potrzeba. Więc nadal liczymy, że to 

wsparcie i ze strony osób prywatnych i przedsiębiorców bo oni też pewne środki tutaj 

przeznaczali. Nadal będzie, że to nie jest taka akcja, że teraz rzeczywiście jest ta euforia i 

wszyscy chcemy pomóc, ale gdzieś za chwilę, za miesiąc się wypalimy i potem już jakby to 

wszystko przygaśnie a ci uchodźcy, którzy będą przychodzili później, wtedy nie będziemy 

mieli dla nich takiego pakietu startowego, żeby mieli z czym wystartować. Na dzień 

dzisiejszy brakuje przede wszystkim mieszkań. Uchodźcy jak się z nimi rozmawia, oni chcą 

iść do pracy. Oni nie chcą być na naszej łasce, nie chcą być na naszym utrzymaniu. Oni chcą 

pracować i chcą normalnie wynajmować mieszkania. Oni chcą za te mieszkania płacić. 

Oczywiście pierwszy okres zanim tam pierwszą wypłatę dostaną itd. to trzeba im pomóc. Ale 

oni chcą jak najszybciej się odnaleźć na rynku pracy. Chcą ze swoją rodziną być w jednym 

mieszkaniu, chcieliby te mieszkania wynajmować. I to jest największy problem, że tych 

mieszkań trochę brakuje. Dlatego jeżeli ktoś ma jeszcze jakieś miejsca, są jeszcze jakieś 

pustostany a wiemy, że są mieszkania gdzieś tam niewykorzystane to prosimy, żeby je 

odrestaurować, wyremontować chociażby w takim stopniu, gdzie uchodźcy mogliby już 

pójść. Rzeczywiście wielu już pyta, czy mogliby gdzieś nas nawet w tym Kijaszkowie mimo, 

że są osobne pokoje itd., każdy ma jakieś tam warunki, ma lepsze takie bardziej internatowe 

no to jednak jak jest rodzina to chciałaby być na swoim. Myślę, że tak jak każdy”. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:45:10 do 00:45:32 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Rozumiem, że jest informacja ale jakby prawo chyba 

do wyjaśnienia, zapytania jest dopuszczone przez Pana przewodniczącego czy to się zamyka, 



str. 14 
 

ponieważ tej informacji pisemnej po pierwsze nie było załączonej bez względu na to, że na 

komisji była ale niektóre rzeczy jeżeli chciałbym to chyba jest możliwość sobie wyjaśnienia 

poprzez tą informację”. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:45:32 do 00:46:07 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski powiedział, cyt:”Była taka prośba, były takie 

ustalenia, że dyskusje odnośnie pomocy Ukraińcom itd. były prowadzone na komisjach, były 

tam wszystkie wątpliwości, kto miał oczywiście pytania zadawane. Było też tak ustalone, że 

już na sesji będzie tylko informacja tutaj dla społeczeństwa, nie widzę tutaj potrzeby, żeby 

teraz dyskutować dalej. Poświęciliśmy czas na komisji. Także wydaje mi się, że informacje 

pan Burmistrz dość obszernie tutaj przedstawił mieszkańcom. Mieszkańcy się z tym zapoznali 

tutaj na forum sesji”.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:46:07 do 00:46:10 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt:” To jest pański punkt widzenia”. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Miasta i Gminy 

Wysoka na rok 2022 – „Korpus Wsparcia Seniorów”. – Projekt uchwały nr 1. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:46:18 do 00:46:44 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  przekazał, że Pani Kierownik Agnieszka HofFmann 

na posiedzeniu poszczególnych komisji prezentowała projekt uchwały, uzyskał on pozytywną 

opinię poszczególnych komisji Rady i projekt uchwały został także sprawdzony pod 

względem formalno-prawnym przez panią mecenas. Zwrócił się do Pani Kierownik o 

przedstawienie programu.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:46:44 do 00:48:04 

 

Kierownik  Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej A. Hoffmann powiedziała, 

cyt:”Projekt uchwały wypływa z obowiązku nałożonego przez ustawę o pomocy społecznej z 

art. 17 ust. 2 pkt. 4, który mówi o tworzeniu i realizacji programów osłonowych przez gminę. 

Program wsparcia seniorów na rok 2020 jest kluczowym elementem polityki senioralnej 

państwa w zakresie wsparcia tych osób, które są niesamodzielne ze względu na swój wiek 

oraz stan zdrowia. Program przewiduje dwa moduły. Pierwszy to takie zapewnienie 

bezpośredniej usługi wsparcia dla seniorów przez wolontariuszy bądź pracowników ośrodka 

w zakresie określonym przez osoby starsze, które będą chętne do skorzystania z takiej 

pomocy. Natomiast moduł drugi pozwala na zakup tak zwanej opieki na odległość. Niestety 

naszego ośrodka na ten moduł drugi stać nie będzie, ponieważ otrzymaliśmy z ministerstwa 

dotację w wysokości 11 168 zł i 56 gr. Środki te przewidziane są w ramach Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19.”  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:48:05 do 00:48:23 

 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały . 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Miasta i Gminy Wysoka na rok 

2022 – „Korpus Wsparcia Seniorów”. – Projekt uchwały nr 1. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/340/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  6   do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla 

Miasta i Gminy Wysoka na lata 2022-2025. – Projekt uchwały nr 2. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:49:12 do 00:50:55 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że program został przez Pana Wiesława 

Smogułę zaprezentowany na posiedzeniu poszczególnych komisji. Projekt uzyskał pozytywną 

opinię poszczególnych Komisji Rady, a także został sprawdzony pod względem formalno- 

prawnym przez panią mecenas. Z racji tej, że nie ma pana Wiesława tutaj z nami jest 

usprawiedliwiona nieobecność. Tak tylko po krótce powiem, że tam zmiany odnośnie tego 

programu są raczej kosmetyczne a one wynikają ze zmiany w ustawie. Główny nacisk jest tak 

jak zawsze na profilaktykę m.in. zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej, 

rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych, osób zagrożonych uzależnieniem, udzielenie 

rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, behawioralne oraz problemy 

narkomanii i pomocy psychologicznej i prawnej, prowadzenie profilaktycznej działalności 

informacyjnej i edukacyjnej oraz szkoleniowej w szczególności dla dzieci i młodzieży w tym 

prowadzeniu zajęć sportowo-rekreacyjnych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 

socjoterapeutycznych, wspomaganie działalności instytucji stowarzyszeń i osób fizycznych 

służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych i narkomanii.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:50:56 do 00:51:25 

 

Radny H. Stańczyk zapytał czy ta uchwała, czy ten projekt, który był przygotowany z racji 

tej, że realizacji tego programu jest wiele stron publicznych , podmiotów itd. czy z obowiązku 

prawnego nie było wymagane przeprowadzenie konsultacji społecznych poprzedzających 

przyjęcie uchwały.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:51:39 do 00:52:00 
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Radca prawny Barbara Basara wyjaśniła, że program jako taki nie wymaga zasięgnięcia 

opinii i sprawdzenia jeżeli chodzi o podmioty prowadzące z uwagi na to, że program jest 

realizowany przez komisję, która całościowo analizuje zagadnienia związane z tymi 

sprawami.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:52:02 do 00:52:19 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poddał pod głosowanie treść projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii dla Miasta i Gminy Wysoka na 

lata 2022-2025. – Projekt uchwały nr 2..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Paulina Strzałka, 

, Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edmund Fonferek , Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

Uchwała nr XLVII/341/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  7   do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad otrzymywania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży sołtysom i przewodniczącym organu wykonawczego jednostek 

pomocniczych gminy działających na ternie miasta i gminy Wysoka. – Projekt uchwały 

nr 3. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:53:20 do 00:54:01 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poinformował, że  projekt uchwały został 

przygotowany na posiedzeniu Komisji Budżetowo Gospodarczej w dniu 18 lutego 2022 roku. 

Projekt uchwały został radnym zaprezentowany na posiedzeniu poszczególnych Komisji 

Rady na posiedzeniu w dniu 28 marca,  gdzie uzyskał pozytywną opinie poszczególnych 

Komisji Rady. Uchwała została sprawdzona pod względem formalno- prawnym przez panią 

mecenas.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:54:07 do 00:55:14 

   

Sekretarz Miasta i Gminy Anna Chuchla wyjaśniła że, zmianie ulega uchwała  z 2014 rok 

z dnia 13 lutego 2014 roku i zmianie uległa par. 1, który dotyczy wysokości procentowej 

wypłacanych diet. Wcześniej była tam mowa o 12% minimalnego wynagrodzenia za prace 

obowiązującą w danym roku. W tym przypadku jest stawka 15%. Natomiast dla 
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przewodniczącego organu wykonawczego jednostek pomocniczych osiedli wcześniej było 

6%, w tej chwili jest 8% minimalnego wynagrodzenia obowiązującego w danym roku. Jeżeli 

chodzi o kwestię to w przypadku sołtysów dieta wzrośnie o ok. 90 zł, w przypadku osiedli 60 

zł miesięcznie.  

  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:55:23 do 00:55:27 

 

Radna M. Piszczek przekazała, że wyłączy się z głosowania, ze względu na interes prawny. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:55:28 do 00:55:49 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie treść projektu uchwały.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad otrzymywania diet oraz zwrotu 

kosztów podróży sołtysom i przewodniczącym organu wykonawczego jednostek 

pomocniczych gminy działających na ternie miasta i gminy Wysoka. – Projekt uchwały nr 3. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Piszczek  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/342/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  8   do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - 

Projekt uchwały nr 4. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:56:42 do 00:57:16 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że zmiany w budżecie Miasta i Gminy Wysoka 

zostały przez panią Skarbnik zaprezentowane na posiedzeniu poszczególnych komisji rady, 

gdzie komisje Rady udzieliły pozytywnej opinii projektowi. Uchwała także została 

sprawdzona pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas. Z racji tej, że pani 

Skarbnik nie ma z nami więc tutaj z urzędu nie wiem czy pan Burmistrz czy pani Sekretarz 

przedstawi w zastępstwie.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:57:24 do 00:57:38 
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Sekretarz A. Chuchla przekazała, że projekt zmian nie uległ od komisji żadnej zmianie. W 

związku z powyższym pozostają w takim kształcie jak było przedstawione na komisji.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:58:23 do 00:59:12 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.”: Sugerowałem, żeby uzupełnić w pozycji dotyczącej 

dofinansowania z PRFONu. Nie wiem czy uznano, że to jest zbędne bo nie ma nic tutaj 

wskazane. Po drugie skierowałem pytanie do Pana Burmistrza w kwestii uwzględnienia 

przypadku budowy zbiorników retencyjnych, kanalizacji od zbiorników do ulicy Ogrodowej. 

Czy jest to w tym zadaniu czy w innym zadaniu. Pan Burmistrz deklarował, że te sprawę 

wyjaśni w związku z tym też chciałbym wiedzieć jak to wygląda”.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:59:22 do 01:01:01 

 

Burmistrz A. Kłysz wyjaśnił, że jeżeli chodzi o budowę odcinka sieci wodociągowej to jest 

to ujęte w drugim zadaniu czyli przy stacji podnoszenia ciśnienia wody nie przy budowie 

zbiorników retencyjnych. Więc te środki, które zostały po przetargu możemy zdjąć. Jeżeli 

chodzi o dofinansowanie do autobusu, który planujemy zakupić to jest zwiększenie o kwotę 

36 678 zł, które wynika z ofert poprzetargowych. Wówczas ten autobus będzie kosztował 378 

471 zł. Natomiast część środków jest z Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Nie 

wiem czy to zostało poprawione albo czy pani Skarbnik zdążyła. Myślę, że przy uzasadnieniu 

to nie ma akurat większego znaczenia. Pani Skarbnik można powiedzieć myślami już od kilku 

dni była nieobecna, już tak naprawdę od poniedziałku więc prawdopodobnie dlatego to nie 

zostało zmienione. Ale myślę, że dokładamy po prostu brakującą kwotę naszego wkładu 

finansowego do zakupu autobusu, ok. 60% to jest dofinansowanie ze strony PEFRONu. 

Nasze dofinansowanie to jest ok. 40%.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:01:01 do 01:01:25 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie treść projektu uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt uchwały 

nr 4. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 



str. 19 
 

Uchwała nr XLVII/343/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  8   do niniejszego 

protokołu. 
 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

 i Gminy Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:02:18 do 01:03:37 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poinformował, że wieloletnia prognoza finansowa  także 

była prezentowana przez panią Skarbnik na posiedzeniu poszczególnych komisji, gdzie 

uzyskał projekt uchwały pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady. Uchwała także została 

sprawdzona przez panią mecenas pod względem formalno-prawnym. Żadnych zmian w tym 

zakresie od komisji  w zmianach wieloletniej prognozy  finansowej nie było. Pozostaje 

wszystko tak jak na komisji.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:03:38 do 01:04:12 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, że podtrzymuje wątpliwość wprowadzanego zadania pod 

pojęciem budowa sieci kanalizacji sanitarnej czyli sieci wodociągowej. W formule ujęcia 

kosztów dodatkowych i zatrudnienia inspektora nadzoru, gdzie to zadanie powiedzmy 

żadnego zakresu jako takiego w sieci nie obejmuje. Także tutaj jest moja wątpliwość i z tego 

tytułu będę głosował tak jak zdecyduję.  

 

Innych zapytań ze strony Radnych nie było. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:04:12 do 01:04:31 

 

Przewodniczący Rady  S. Grzybowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/344/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  9   do niniejszego 

protokołu 
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Wysoka oznaczonej ewidencyjnie 

jako działka 145 o pow. 0,950 ha położonej w obrębie Wysoczka, gm. Wysoka. - Projekt 

uchwały nr 6. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:05:37 do 01:06:07 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poinformował, że projekt uchwały był także rozpatrywany 

na poszczególnych komisjach. Uzyskał pozytywną opinię, a także został sprawdzony tutaj 

przez panią mecenas obecną pod względem formalno-prawnym.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:06:09 do 01:07:16 

 

Burmistrz A. Kłysz wyjaśnił, że do prawidłowego funkcjonowania tej elektrowni na biogaz, 

o której już wcześniej mówiłem, że potrzebne jest oczywiście zasilanie energetyczne jakby 

początkowe, a później wprowadzenie do sieci tego prądu elektrycznego, który będzie tutaj 

wyprodukowany. Dlatego też przez działkę nr 145 można powiedzieć w poprzek naszej drogi 

długości ok. 9 metrów należy przeprowadzić kabel energetyczny i również światłowód w tym 

samym miejscu. Stąd też wniosek spółki PGB Energetyka 10 o to, aby na tej działce nadać 

służebność przesyłu. Odpłatność będzie jednorazowa zostanie ustalona przez naszego 

rzeczoznawcę i dojdzie do podpisania stosownego aktu notarialnego, że ta służebność na tej 

naszej działce jest nadana.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:09:26 do 01:10:57 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Dziękuję też za poprawienie błędu tak oczywistego 

ortograficznego, który miał tutaj miejsce. A po wtóre odnosiłem się też do uzasadnienia, gdyż  

w uzasadnieniu nadal pozostają te kwalifikacje techniczne co do głębokości nie mniejszej niż 

półtora metra itd. na odcinku 9 metrów. Prosiłem o zweryfikowanie czy to musi być ten zapis 

w uzasadnieniu, który dotyczył stricte projektu technicznego. Mało tego w uzasadnieniu 

mamy już pojęcie „zakopanych” w czasie przeszłym. Czy mam rozumieć, że one już są 

zakopane? Bo jeżeli tak mamy w zakresie polegające na prawie do wybudowania i 

umieszczenia, co najwyżej by mogło być do zakopania czy coś takiego, a nie w fakcie 

dokonanym.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:11:09 do 01:12:12 

 

Radca prawny Barbara Basara wyjaśniła, że w kontekście całego zdania zapis dotyczący 

zakopany na głębokości jest jak najbardziej prawidłowy i dane te techniczne moim zdaniem 

nie przeszkadzają, nie zawierają błędu natury prawnej, który nie mógłby być umieszczony w 

uzasadnieniu z uwagi na to, że to sformułowanie w całości będzie przeniesione do umowy, 

która zostanie zawarta w formie aktu notarialnego przed notariuszem będzie określała 

całościowo problem służebności przesyłu. Dlatego też sprawdzając pod względem formalno- 

prawnym prawidłowość przygotowanego projektu uchwały uznałam, że to sformułowanie 

powinno być zawarte w uzasadnieniu. A jeżeli chodzi właśnie o kwestie tych zakopanych to 

jak wynika z pierwszej części zdania służebność przesyłu polegać będzie. Więc jest napisane 
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to w czasie przyszłym i dlatego dalsze brzmienie odnośnie zakopanych jest prawidłowe w 

kontekście całego zdania. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:12:24 do 01:13:10 

 

Radny E. Fonferek powiedział, cyt.:”Mam tylko taką uwagę, ponieważ jestem dość 

wrażliwy na temat pisowni, dlatego bym bardzo prosił wszystkich, którzy czytają dokumenty 

przygotowane na komisję jak i na sesję o czytanie po prostu. Mam wątpliwości czy te 

wszystkie materiały były czytane, ponieważ człowiek, który ma przynajmniej skończoną 

siódmą klasę nie powinien popełniać takich błędów jakie były popełniane w tym materiale. 

Tak na przykład ja mogę sobie wyobrazić, że materiał jest przygotowany a po prostu ktoś nie 

czytał jeden, drugi itd. trzeci jakiś urzędnik nie czytał tego, bo na pewno by to wychwycił. 

Nie będę mówił o czym ale wszyscy wiemy o co chodzi.   

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:13:14 do 01:13:35 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości gruntowej 

będącej własnością Gminy Wysoka oznaczonej ewidencyjnie jako działka 145 o pow. 0,950 

ha położonej w obrębie Wysoczka, gm. Wysoka. - Projekt uchwały nr 6..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/345/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  10   do niniejszego 

protokołu 
 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej działki będącej własnością Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej nr 

geodezyjnym 241/3 o pow. 0,0431 ha położonej w mieście Wysoka, stanowiącej część 

działki budowlanej. - Projekt uchwały nr 7. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:14:54 do 01:15:25 
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Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że projekt tej uchwały omówiony został przez 

Panią Sekretarz Miasta i Gminy na posiedzeniu poszczególnych komisji, gdzie komisje 

wyraziły opinię  pozytywną co do projektu uchwały. Uchwała także została sprawdzona przez 

panią mecenas pod względem formalno-prawnym.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:15:31 do 01:16:41 

 

Burmistrz A. Kłysz poinformował, że na ulicy Ogrodowej w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego jest jeszcze kilka działek budowlanych. Te działki 

budowalne nie zmieszczą się tak jak państwo widzicie na tej mapie na tych ogrodach, 

ponieważ one są zbyt wąskie. Dlatego też, żeby wybudować jeden dom trzeba być 

właścicielem dwóch działek. Są to działki częściowo prywatne, częściowo gminne. Jedna 

osoba, która jest właścicielem działki 240/1 może się wybudować kiedy wejdzie jeszcze w 

posiadanie działki 241/3. Ta akurat działka jest własnością naszej gminy i w związku z tym 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa ma prawo do nabycia tej działki w drodze 

bezprzetargowej, ponieważ to właśnie umożliwi jakby zagospodarowanie całości. W związku 

z tym podjęcie tej uchwały jest jak najbardziej zasadne i myślę, że panie i panowie radni taką 

decyzję podejmą.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:16:59 do 01:17:12 

 

Radna J. Siodła poinformowała, że wyłączy się z głosowania, ze względu na interes prawny. 

  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:17:02 do 01:17:29 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie treść projektu uchwały.  
 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki 

będącej własnością Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej nr geodezyjnym 241/3 o pow. 

0,0431 ha położonej w mieście Wysoka, stanowiącej część działki budowlanej. - Projekt 

uchwały nr 7. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

BRAK GŁOSU (1) 

Joanna Siodła 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

Uchwała nr XLVII/346/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  11   do niniejszego 

protokołu 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:18:11 do 01:18:18 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zarządził 15 min. przerwy.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:36:44 do 01:37:05 

 

Przewodniczący S. Grzybowski po przerwie wznowił obrady. W tej części powitał na 

dzisiejszym posiedzeniu Naczelnika OSP Wysoka Pana Michała Radlińskiego, który przybył 

na dzisiejsze posiedzenie. 

  

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości wniosku Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Wysokiej z dnia 23 lutego 2022 r. w sprawie budowy nowej remizy 

strażackiej. - Projekt uchwały nr 8. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:37:20 do 01:37:46 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że w dniu 23 lutego 2022 roku wpłynął wniosek 

OSP Wysokiej w wyżej wymienionej sprawie. Projekt uchwały został zaprezentowany na 

posiedzeniu poszczególnych Komisji, gdzie uzyskał pozytywną opinię tychże komisji. 

Uchwała także została sprawdzona pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:37:55 do 01:38:31 

 

Barbara Basara Radca prawny wyjaśniła, że w dniu 23 lutego wpłynął wniosek OSP w 

Wysokiej w sprawie budowy nowej remizy strażackiej. Zgodnie z przepisami ustawy o OSP 

zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej należą do zadań własnych gminy. W związku z 

tym na podstawie art. 243 kodeksu postepowania administracyjnego wniosek ten powinien 

zostać przekazany Burmistrzowi do załatwienia według właściwości. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:38:49 do 01:42:56 

 

Naczelnik OSP w Wysokiej M. Radliński powiedział, cyt.:”Dziękuję za to, że mogłem tutaj 

być i swój głos też przekazać. Chciałbym tutaj na początku zacząć od może mniej przyjemnej 

rzeczy, bo od kilku osób już ostatnio nawet dość głośno słyszałem o tym, że OSP Wysoka 

złożyła wniosek na budowę nowej strażnicy do Urzędu Miasta i Gminy dlatego, że jak 

wszyscy wiemy po pożarze w Bądeczu będzie też wybudowana remiza i takie chodzą 

pogłoski, że OSP w Wysokiej złożyła taki wniosek, bo należy się Bądeczowi to też należy się 

Wysokiej. Ja chciałbym tutaj to od razu zdementować. Nigdy w życiu tak nie myśleliśmy. 

Nigdy w życiu tak nie będziemy myśleli. Wspieramy Bądecz jak tylko możemy. My z 

zamiarem budowy remizy już się nosiliśmy od dobrych 10 nawet 15 lat. Pamiętam jeszcze 

sam osobiście rozmawiałem z panem Burmistrzem Markiem Madejem na ten temat. Już też 

snuliśmy sobie jakieś tam delikatne plany. A dlaczego tą nową remizę. Dlatego nie wiem czy 

Szanowna Rada może nie wszyscy byli w naszej strażnicy. To nasza strażnica to jest strażnica 

z lat 60-tych. Ona była przystosowana na tamte czasy na pewno bardzo dobrze i do tych 

pojazdów i do tego wszystkiego co jest związane z OSP, ale na dzień dzisiejszy trzeba już 

myśleć, nie twierdzę broń Boże, że ta remiza się już nie nadaje,  bo ona się nadaje ale trzeba 

myśleć trochę o przyszłości. O tym, żeby jednostka mogła się rozwijać, żeby mogła 

pozyskiwać nowy i coraz bardziej nowoczesny sprzęt, żeby mogła wchodzić w różne 

specjalizacje. Na tę chwilę w naszym budynku jesteśmy bardzo, bardzo mocno z tym 
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ograniczeni. Miejsca nie ma już w ogóle. O wymianie jakiegokolwiek samochodu to nawet 

nie myślimy. Zresztą mamy wszystkie praktycznie nowe ale jeśli chodzi o tę stronę BHP. 

Czyli strażacy wypadałoby, żeby mieli swoje szafki na swoje ubrania. Zachowana by była ta 

struktura BHP i wszystkiego co z tym związane. My tego nie mamy na tą chwilę zrobiliśmy 

tam swoimi możliwościami taką w cudzysłowie szatnię. Ta szatnia nie spełnia naszych 

oczekiwać dlatego, że to jest bezpośrednio przy wejściu. Jest tam zimno nie ma możliwości, 

zrobiliśmy też tam takie prowizoryczne ogrzewanie, żeby już nie było całkiem tragicznie. Tak 

wygląda pokrótce temat tego budynku. Myślę, że nie będę się tu wypowiadał z zakresu policji 

i karetki pogotowia,  ale myślę, że można by to świetnie połączyć. Można by to zrobić jako 

centrum ratownicze czy może pod jakąś inną nazwą. Nie jestem kompetentny, żeby tutaj 

takimi nazwami operować,  ale wydaje mi się, że można w ten sposób do tego podejść. 

Połączyć te trzy struktury w jedną, wybudować coś nowego. My nie  chcemy tego ani nie 

planujemy nawet tego na przełomie roku, dwóch, trzech. Niech to będzie 10, 15 lat ale w 

perspektywie niech już nam światełko świeci, że coś takiego powstanie. Bo jeżeli mamy iść 

za ciosem. Zagrożenia są coraz większe. Mamy coraz więcej tych takich zjawisk 

pogodowych, gdzie też byśmy chcieli się doposażyć w sprzęt, żeby skuteczniej jeszcze 

działać, żeby być jeszcze skuteczniejszym w tych działaniach. Do tego będzie potrzebny 

niestety nowoczesny budynek. Myślę, że jak już powstanie ta nowa Strażnica w Bądeczu i 

będzie można porozmawiać ze strażakami z Bądecza jak to świetnie funkcjonuje w takim 

nowym budynku. To myślę, że za kilkanaście może albo kilka lat będziemy mogli też 

przywitać państwa w nowej strażnicy, spotkać się i działać dalej skutecznie.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:43:11 do 01:45:16 

 

Radny E. Fonferek przekazał, cyt.:”W pewnym sensie jestem związany ze strażą w 

Wysokiej chociaż wspierająco tylko,  ale popieram w całej rozciągłości głos mojego kolegi. 

Dlaczego tak mówię? Czy my sobie zdajemy sprawę, że musi się naprawdę coś 

nieprzyjemnego zdarzyć, żeby można było coś ewentualnie zbudować? Tak to teraz wygląda 

bo wszystkie czynniki państwowe i samorządowe itd. zainteresowały się tragedią. A jeżeli 

wszystko działa dobrze to co? Bardzo bym prosił, żeby to uwzględnić i jak najbardziej 

zainteresować również tych wszystkich ludzi. Oczywiście tutaj nie ma żadnego znaczenia, że 

tam trzeba to zrobić w Bądeczu i tak dalej ale również trzeba pomyśleć logicznie, że jeżeli 

wiodąca tak trzeba to powiedzieć wiodąca jednostka na terenie gminy Wysoka ma takie 

warunki jakie ma więc trzeba zrobić wszystko, żeby to nie 10 czy 11 czy 15 lat ale trzeba 

zrobić dużo, żeby przyspieszyć powstanie tej jednostki i tego ratownictwa i bezpieczeństwa 

tutaj na miejscu bo to się nic nie zmieni. Będzie w Wysokiej jednostka wiodąca. Na 100%. 

Tym bardziej, że pan burmistrz w swoim sprawozdaniu wyraźnie powiedział, że te jednostki 

zostaną, ponieważ technika się rozwija itd. i będzie musiało być to skoncentrowane, żeby to 

wszystko działało. Dlatego bardzo bym prosił, żeby nie w systemie 10-15 letnim ale wszystko 

robić, żeby to się zdarzyło o wiele, wiele szybciej. I tych państwa, którzy przyjadą na 

otwarcie świetlicy i remizy w Bądeczu bardzo serdecznie zaprosić do Wysokiej i pokazać im 

te warunki i żeby oni się starali, żeby tą remizę tutaj w Wysokiej również zbudować”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:45:31 do 01:48:46 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Ja myślę przede wszystkim najważniejsze jest to 

przyszłościowe myślenie, żeby umiejętnie to zaplanować, zorganizować, żeby to wszystko 

było przygotowane z głową i to jest chyba tutaj celem i wyjście strażaków dużo wcześniej 

jeżeli nawet było to powinniśmy tą prośbę czy ten wniosek przyjąć jako naprawdę dążenie do 



str. 25 
 

takiej akceptacji w kierunku realizacji tego zadania. Częściowo można powiedzieć wcześniej 

już pewne nazwijmy działania te formalno-prawne zostały podjęte między innymi sam byłem 

wnioskodawcom studium co do lokalizacji chociaż pierwotnie z racji tej, że w trakcie 

zmieniły się jakby tutaj warunki ze strony w zakresie obwodnicy drogi wojewódzkiej bo 

wcześniej była jakby propozycja lokalizacji bardziej na Wysoczce. Natomiast w tej chwili 

powiedzmy po jakiejś analizie padła propozycja naszego gruntu właśnie między 

oczyszczalnią ścieków a ulicą Walentego. I myślę, że na bazie tego są możliwości do 

działania nie tylko powiedzmy stricte w nazwie jak to mamy tu we wniosku,  w pojęciu 

remiza,  ale w szerszym wymiarze bądź mówię z tym zapleczem sportowym mając na 

względzie jakieś przygotowania te bojowe czy ćwiczenia przygotowawcze bo ten teren 

pozwala i na pewno są warunki, żeby przygotowywać, oczywiście tutaj z jakimś 

zdroworozsądkowym podejściem,  ale z drugiej strony szukać maksymalne dofinansowania, 

które na ten cel możemy pozyskać. Myślę, że połączenie tych wszystkich służb jest bardzo 

logiczne. Lokalizacja wydaje mi się, że jest tą lokalizacją, która umożliwia skomunikowanie 

na wszystkie kierunki patrząc również ze strony gminy. Tak jak tutaj pan radny Edmund 

powiedział, że już należy angażować te siły, które w jakiś sposób moją wpływ na finanse, 

żeby włączyły się w to zadanie takiej czy innej formie ale jakoś nagłaśniać, prezentować i 

mobilizować. Nawet jeżeli są te trudności budżetowe to jednak to zadanie realizować bo 

jeżeli tego zadania nie będziemy realizować to myślę, że te trudności budżetowe będą 

pogłębiały się chociażby w aspekcie, że to bezpieczeństwo jest w tym momencie nie do końca 

zachowane i mogą się zdarzyć takie czy inne nieszczęścia a odpukać,  żeby ich było jak 

najmniej. A jak najbardziej wyposażona, przygotowana straż na terenie gminy, żeby takim 

sytuacjom zapobiegać”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:48:46 do 01:48:58 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości wniosku Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Wysokiej z dnia 23 lutego 2022 r. w sprawie budowy nowej remizy strażackiej. - 

Projekt uchwały nr 8..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/347/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  12   do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości apelu Rady Miejskiej w 

Dobrzycy z dnia 28.02.2022 r. w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla 

poszkodowanych mieszkańców Gminy Dobrzyca, po przejściu trąby powietrznej. - 

Projekt uchwały nr 9. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:49:56 do 01:50:19 

 

Przewodniczący  Rady S. Grzybowski poinformował, że  został ten temat omawiany na 

komisjach poszczególnych. Projekt uchwały także był zaprezentowany, gdzie uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji. Także uchwała  była sprawdzona pod względem 

formalno-prawnym przez panią mecenas.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:50:24 do 01:51:15 

 

Sekretarz Miasta i Gminy  A. Chuchla: Na początku marca wpłynął do Rady Miasta i 

Gminy Wysoka zarówno i do Urzędu apel Rady Miejskiej gminy w Dobrzyca. Jest to gmina, 

która ucierpiała w wyniku zawirowań pogodowych, które miały miejsce w połowie lutego 

tego roku. Ze względu jednak na to, że to dotyczy kwestii finansowej i zgodnie z art. 243 

kodeksu postępowania administracyjnego wniosek należy przekazać według właściwości i tak 

samo w tym wypadku należy przekazać go Burmistrzowi Rady Miasta i Gminy Wysoka  w 

celu załatwienia tej sprawy.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:15:36 do 01:52:16 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”W kwestii jakby woli pomocy itd. to myślę, że każdy 

jak to mówią wg własnego serca przeanalizuje. Natomiast generalnie jest to kompetencja 

burmistrza, żeby zaproponować w zależności, jakie są możliwości gminy i ostatecznie w 

głosowaniu każdy wyrazi swoje stanowisko, ponieważ w tej chwili tylko przekazujemy jeśli  

można tak powiedzieć w związku z tym myślę, że chyba na tym można przynajmniej 

zakończyć.   

 

Innych głosów w dyskusji nie było  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  01:52:16 do 01:52:27 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod glosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wg. właściwości apelu Rady Miejskiej w Dobrzycy 

z dnia 28.02.2022 r. w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla poszkodowanych 

mieszkańców Gminy Dobrzyca, po przejściu trąby powietrznej. - Projekt uchwały nr 9..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/348/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  13   do niniejszego 

protokołu. 
 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 10. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:53:22 do 01:53:52 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poinformował, że jest to projekt uchwały odnośnie 

przekazania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki, Piece z dnia 18 lutego 2022 

roku do Komisji Skarg i Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. Projekt uchwały 

został zaprezentowany na poszczególnych komisjach Rady, gdzie uzyskał pozytywną opinię. 

Projekt uchwały także został sprawdzony pod względem formalno-prawnym przez panią 

mecenas..  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:53:55 do 01:54:44 

 

Sekretarz Miasta i Gminy A. Chuchla: Petycja w sprawie zmian programu ochrony 

powietrza, która wpłynęła do zarówno Rady jak i Pana Burmistrza należy przekazać według 

kompetencji w przypadku Rady Gminy. Rada jest zobligowana do tego, aby zgodnie ze 

statutem przekazać petycję do rozpatrzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta i 

Gminy Wysoka. Jak wiadomo ten program był podejmowany przez Sejmik Wojewódzki. 

Także tutaj Komisja Petycji, Skarg i Wniosków powinna się do tego odpowiednio 

ustosunkować.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:54:55 do 01:55:01  

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 10. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 
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Uchwała nr XLVII/349/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  14   do niniejszego 

protokołu. 
 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 11. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:55:57 do 01:56:30 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że projekt uchwały odnośnie przekazania petycji 

Cechu Zdunów Polskich z dnia 8 marca 2022 roku do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta i Gminy Wysoka. Został ten projekt uchwały także prezentowany radnym na 

posiedzeniu poszczególnych Komisji Rady, gdzie komisje wyraziły pozytywną opinię co do 

projektu uchwały. Także ta uchwała została sprawdzona przez panią mecenas pod względem 

formalno-prawnym.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:56:40 do 01:57:27 

 

Sekretarz A. Chuchla: Podobnie jak uchwała poprzednia również ta petycja dotyczy zmiany 

programu ochrony powietrza. Również tak jak wcześniej powiedziałam uchwały jeżeli chodzi 

o ten program podejmował Sejmik Wojewódzki. Także tutaj zgodnie z obowiązującym 

statutem jeżeli wpływa petycja do Rady Gminy i jest ona zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa przekazywana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy 

Wysoka. W związku z powyższym należy tą petycję również przekazać do tejże komisji 

celem jej rozpatrzenia.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:57:28 do 01:57:46 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 11.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

 

Uchwała nr XLVII/350/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  15   do niniejszego 
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protokołu. 
 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 12. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  01:58:34 do 01:59:04 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że jest to projekt uchwały odnośnie 

przekazania wniosku formalnego Pani Teresy Garland z dnia 21 lutego 2022 roku do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. Projekt uchwały ten został też 

prezentowany paniom i panom radnym na posiedzeniu poszczególnych komisji, gdzie uzyskał 

pozytywną opinię a także projekt uchwały został sprawdzony przez panią mecenas pod 

względem formalno-prawnym.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  01:59:09 do 01:59:43 

 

Sekretarz Miasta i Gminy A. Chuchla przekazała, że wniosek formalny pani Teresy 

Garland dotyczy generalnie powiadomienia mieszkańców. Chodzi o zagrożenie trzema 

dniami ciemności ze względu na to, że jest to wniosek kierowany do Rady a zgodnie ze 

statutem i obowiązującymi przepisami Rada jest zobligowana, żeby przekazać wniosek 

zgodnie według właściwości do Komisji Skarg Wniosków i Petycji celem rozpatrzenia. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  02:00:07 do 02:01:10 

 

Radny E. Fonferek powiedział, cyt.:” Czy ja mogę załóżmy w tej trochę złamać taką 

koncepcję załóżmy tych obrad, ponieważ chciałem czy mogę pytanie takie zadać 

nieformalne? Może do dyskusji później na końcu nie? We wnioskach ale to się odnosi. Tak 

bo to są trzy punkty, które zostały wniesione do Komisji Skarg i Wniosków. I to są wg mnie 

dosyć problematyczne że tak powiem wnioski bo gdybym ja to humorystycznie ujął to ja bym 

na przykład mógł zgłosić załóżmy jako miłośnik świstaków załóżmy i kozic tatrzańskich, 

żeby im nie przycinać rogów oraz np. zmniejszenie wydalania metanu przez hodowców bydła 

na przykład. Dlatego to mnie tak bardzo śmieszy te wszystkie petycje.  

  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  02:01:11 do 02:01:28 

 

Przewodniczący Rady  S. Grzybowski  poddał pod glosowanie projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 12..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 
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Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Uchwała nr XLVII/351/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  16   do niniejszego 

protokołu. 
 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Miasta i 

Gminy Wysoka, oznaczonej numerem geodezyjnym 117/7 o pow. 1,0925 ha, położonej w 

obrębie Czajcze gm. Wysoka.” Projekt uchwały nr 13 ( Rozszerzony Komunikatem nr 1 

Przewodniczącego Rady z dnia 23.03.2022 r. ). 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  02:02:41 do 02:03:09 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że projekt tej uchwały był prezentowany na 

posiedzeniu poszczególnych komisji gdzie komisje pozytywnie odniosły się co do projektu tej 

uchwały. Projekt także był sprawdzany przez panią mecenas pod względem formalno- 

prawnym.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od  02:03:10 do 02:04:12 

 

Burmistrz A. Kłysz poinformował, że propozycja sprzedaży działki, którą widać na 

ekranie 117/7. Działka można powiedzieć zagrodowa, siedlisko, dom plus zabudowania 

gospodarcze, której gmina Wysoka jest właścicielem. Grunt ten znajduje się za parkiem w 

miejscowości Czajcze jak wyjeżdżamy już z Czajcza w kierunku Młotkowa zaraz za parkiem 

jest droga i jeżeli państwo pojedziecie tą drogą powiatową to ładnie ten dom widać, ma 

zielony dach wymieniony jakiś czas temu. Doprowadzone są media, doprowadzona jest woda. 

Też dosyć świeża sprawa więc wszystkich chętnych nabywców, którzy chcieliby do przetargu 

też stanąć to zachęcam. Jeżeli państwo wyrazicie taką wolę to ta działka zostanie 

przeznaczona do sprzedaży.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:04:13 do 02:04:32 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Mam pewne wątpliwości co do sprzedaży tej działki w 

tym stanie prawnym jakim jest. Pomijam fakt, że nie uzupełniono w uzasadnieniu błędu 

można powiedzieć literowego, cyfrowego studium z 19 września 2019. Czy to się zgadza to 

prosiłbym zweryfikować. Natomiast mnie w zasadzie nurtuje problem zresztą na komisji on 

był w jakiś sposób sygnalizowany, że dotyczy to z racji tej, że mamy studium dotyczy to 

nieruchomości rolnej i ten krąg osób co mówiliśmy on będzie ograniczony, ale ograniczy się 

jakby do podmiotów rolnych ogólnie powiedziawszy jako rolników. Natomiast Pan Burmistrz 

powiedział, że to jest za parkiem. Widoczne to jest od drogi powiatowej itd. I wszystko się 

zgadza. Tylko jest pytanie natury takiej. A jak dojechać do tej nieruchomości. Potencjany 

nabywca chciałby wiedzieć jak dojechać. Mamy drogę publiczną, działka gminna. Może Pan 

Burmistrz mi powie czy to jest w całości droga gminna czy nie? Działka nr. 138, 119 bo 

państwo przygotowywali propozycję sprzedaży. W związku z tym chciałbym wiedzieć jaka 

jest sytuacja.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:06:48 do 02:07:31 
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Burmistrz A. Kłysz stwierdził, że jeżeli chodzi o drogi to nie zagłębialiśmy się aż tak daleko 

w szczegółach jeżeli chodzi o sposób dojazdu. Jeżeli państwo wyrazicie zgodę na sprzedaż tej 

działki to my zrobimy wszystko żeby przyszły właściciel, nie wystawimy jej przecież do 

przetargu jeżeli nie będzie zapewniony dostęp do drogi publicznej itd. i podejmiemy wszelkie 

działania niezbędne do tego żeby jeżeli coś nie jest uregulowane było uregulowane. W tym 

momencie prosimy tylko o wyrażenie woli na sprzedaż tej działki czy podejmować te kroki 

czy ich w ogóle nie podejmować.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:07:46 do 02:08:46 

 

Radny E. Fonferek przekazał, cyt.” Będę się opierał na pana głosie z komisji bo Pan 

Burmistrz miał w pewnym sensie dopracować tę sytuację do dzisiejszej sesji. Bo tyle co ja się 

orientuje to jest hektar 0,9 i przetarg nieograniczony. Więc to jest powyżej hektara to będzie 

rolnik mógł właściwie przystąpić. Czyli w pewnym sensie nie musi być to przetarg 

ograniczony do załóżmy pewnych załóżmy kręgu mieszkańców. Ale nie jestem alfą i omegą 

dlatego bym prosił, żeby rozstrzygnąć ten problem. Pani prawnik jest i tak dalej, że może 

można inaczej ale mnie się wydaje, że nie bardzo to można inaczej bo ustawa mówi 

całkowicie inaczej. Dlatego bym prosił o wyjaśnienia”.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:08:58 do 02:13:59 

 

Radny H. Stańczyk stwierdził, cyt.:” Ja bym się mimo wszystko bardzo głęboko zastanowił 

nad sprzedażą tej działki. Można powiedzieć tak etapowo mimo wszystko, ponieważ 

wcześniej mówiliśmy zresztą, kiedy były propozycje żeby w jakiś sposób grunty pozyskiwać. 

Jest pytanie czy nie można by było spróbować  z racji tego, że ta działka w zasadzie jest 

otoczona gruntami jednego podmiotu. Pomijam to co powiedziałem wcześniej w części tylko 

jest droga publiczna. Pozostałe działki tylko z dostępnych mi oczywiście materiałów. Myślę, 

że pan burmistrz zweryfikuje ten cały stan czego nie zrobił. Nie wynika, że są to drogi 

publiczne. W tym stanie rzeczy jest to daleko idące ograniczenie, które właściwie w jakiś 

sposób ułatwia zdecydowanie prawie, że jednemu podmiotowi nabycie gruntu. Dlatego 

miałbym taką propozycję może w pierwszej kolejności, żeby porozmawiać z tym podmiotem 

i dokonać wymiany gruntu jako grunt rolny. Tej działki gruntem rolnym, który jest na 

wyjeździe z Wysokiej. Dawny PZZ, zakłady zbożowe. Nie chcę tu wskazywać z nazwy 

podmiotu, ale na wyjeździe kierunek Stare i droga 190. I tam ja sobie zweryfikowałem to. 

Oczywiście podział musiałby być geodezyjny tej części powiedzmy działki rolnej ale 

kompensacja właściwie wchodziłaby powierzchniowa. Jeżeli ten podmiot by wyraził zgodę 

powiedzmy na zamianę to myślę byśmy pozyskali w moim odczuciu bardzo korzystny teren, 

który mógłby być potencjalnie mądrze zagospodarowany. Nie wikłając się nawet w sytuację 

jaką mamy w tej chwili, ponieważ ten podmiot miałby dojazd bezpośrednio z własnego 

obszaru albo też w części powiedzmy droga ta publiczna dochodzi do tego podmiotu i myślę 

czy takie rozważanie nie należałoby poprzedzić, jeżeli taka wola by była stron. Myślę, że 

gruntów nie mamy i dotyczyłoby to stworzenia dodatkowej takiej bazy gruntowej w mieście 

Wysoka. Tak jak powiedziałem zamiennik 1 do 1 mówię o wielkości jest możliwy i czy nie 

pójść po prosu tą drogą. Jeżeli to by się nie udało no to oczywiście Pan Burmistrz by 

przygotowywał tą kwestię formalno- prawną bo ja nie mam takiej wiedzy czy np. te działki 

albo ta działka nie została w międzyczasie zkomunalizowana. W związku z tym jest taka 

sugestia,  żeby w miarę precyzyjnie to rozpoznać, porozmawiać ze stroną i ostatecznie 

przedstawić ten wariant tutaj ponownie radzie, ponieważ jeżeli dzisiaj byśmy doprowadzili do 
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sytuacji sprzedaży bez takowej informacji upublicznienia a Pan Burmistrz nam nie 

powiedział, że to są drogi wewnętrzne, ponieważ właściwie nie sprawdzał, taka jest prawda to 

myślę, że nie do końca też jest prezentowana tutaj sytuacja sprzedaży obiektu a jest w sensie 

prawnym jeżeli nie ma dostępu do drogi publicznej a nabywałby czy byłby nowy nabywca, a 

nie jest objęty planem przestrzennym to praktycznie kiedy chciałby czy wnioskowałby w 

ramach decyzji o warunkach zabudowy a nie ma dostępu do drogi publicznej to on by był 

wyeliminowany np. z rozbudowy czy budowy czegokolwiek traktując, że to jest działka 

oczywiście nadal ta siedliskowa, rolna mówiąc w cudzysłowie i tak dalej. Dlatego wnioskuję 

wniosek formalny stawiam, żeby najpierw przeprowadzić mówię te rozmowy do potencjalnej 

zamiany jak państwo oczywiście jeżeli nie udało by się tego to wtedy ponownie po 

przygotowaniu takim pełniejszym tej sprawy prawnej itd. ponownie przedstawić radzie jako 

rozwiązanie. Dziękuje bardzo.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:14:01 do 02:26:45  

 

Przewodniczący S. Grzybowski powiedział, że w związku z tym iż Pan Henryk Stańczyk 

złożył wniosek formalny przejdziemy do przegłosowania wniosku formalnego.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:26:47 do 02:27:25 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Chciałbym tylko dopowiedzieć w tej kwestii tak jak 

tutaj Pan Marek Jóźwina zasugerował, że to jest grunt osoby fizycznej, który otacza tą działkę 

to może po rozmowie negocjacyjnej jeśli tak można powiedzieć uwzględnić tą osobę 

fizyczną, którą otacza bo jest możliwość zamiany w pierwszej kolejności z części naszej z tą 

osobą fizyczną i wtedy by stworzyło sytuację jakby to powiedzieć przylegania do tego 

podmiotu przylegania do gruntu tego podmiotu. Mówię oczywiście w toku postępowania co 

do procedury i tak dalej i dopiero wtedy ostatecznie zamknąć i zaproponować Radzie”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:27:25 do 02:27:42 

 

Przewodniczący S. Grzybowski poddał pod głosowanie wniosek formalny Radnego H. 

Stańczyka. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Radnego Henryka Stańczyka o wycofanie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w 

drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej 

własność Miasta i Gminy Wysoka, oznaczonej numerem geodezyjnym 117/7 o pow. 1,0925 

ha, położonej w obrębie Czajcze gm. Wysoka.” Projekt uchwały nr 13 ( Rozszerzony 

Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z dnia 23.03.2022 r. ). oraz podjęcie w pierwszej 

kolejności działań w celu wymiany gruntów.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 
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Beata Kleczka 

 

Wniosek został przyjęty.  

 

Ad. 23. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka: 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:29:08 do 02:30:39 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że w związku z tym iż Pan Radny Bartłomiej 

Noculak złożył rezygnację u komisarza wyborczego. Mandat radnego został uchylony przez 

komisarza. W związku z tym wygasła też funkcja wiceprzewodniczącego rady i w tym 

momencie musimy uzupełnić skład prezydium Rady o wiceprzewodniczącego. I teraz ten 

punkt składa się tak: Czy przed przystąpieniem do procedury ktoś chciałby jeszcze zabrać 

głos w dyskusji. Nikt z radnych nie zgłosił się. Poinformował, że Rada przystąpi do  wyboru 

komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów wiceprzewodniczącego Rady.  

Przypominam tylko iż osoba, która będzie chciała kandydować czy będzie zgłaszana nie może 

być zgłoszona do komisji skrutacyjnej.  

 

a) wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:30:41 do 02:30:57 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zwrócił się o zgłaszanie kandydatur do Komisji 

Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego Rady.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:30:58 do 02:31:07 

 

Radna G. Wrzaszczak zaproponowała kandydaturę Radnego Krzysztofa Kowalskiego do 

komisji skrutacyjnej.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:18 do 02:31:20 

 

Radny K. Kowalski wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:27 do 02:31:32 

 

Radny J. Ciołek zgłosił do komisji skrutacyjnej panią Grażynę  Wrzaszczak.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:34 do 02:31:49 

 

Radna G. Wrzaszczak wyraziła zgodę na kandydowanie.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:51 do 02:32:02 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zaproponował kandydaturę Łukasza Dymitruka do komisji.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:32:03 do 02:32:05 
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Radny Ł. Dymitruk wyraził zgodę na kandydowanie do komisji skrutacyjnej.   
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:32:05 do 02:32:24 

 

Przewodniczący S. Grzybowski stwierdził, że już jest  3 osobowa komisja. Myślę, że na tym 

zakończymy i zrobimy krótką przerwę na ukonstytuowaniu się komisji skrutacyjnej. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:33:05 do 02:33:31 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Pomijam ten fakt, który miał miejsce, ale nie można 

zamykać w jakiś sposób listy kiedy nie było ostatecznie ustalonej liczby co do składu komisji 

bo każdy ma prawo zgłosić powiedzmy potencjalnie gdyby rada przegłosowała, że ma być 

troje domniemywam.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:33:32 do 02:34:24 

 

Przewodniczący S. Grzybowski: Panie Radny nie było więcej już nikogo tutaj, który 

chciałby zgłosić więc na tej podstawie uznałem, że już została wyczerpana. Podjąłem decyzję 

taką. Poprosił Pana  Łukasza Dymitruka o informację w sprawie przewodniczącego komisji 

skrutacyjnej.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:34:27 do 02:34:42 

 

Radny Ł. Dymitruk poinformował, że  członkowie komisji wybrali jego osobę na 

przewodniczącego.   

 

 

b) zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:35:01 do 02:35:18 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przekazał, że otwiera dyskusję co do zgłaszania kandydatur 

na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:35:18 do 02:35:26 

 

Radna G. Wrzaszczak zgłosiła kandydaturę pana Radnego Jana Ciołka na 

wiceprzewodniczącego Rady.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:35:36 do 02:35:38 

 

Radny J. Ciołek wyraził zgodę  na kandydowanie.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:35:38 do 02:36:23 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zgłosił kandydaturę Radnego przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa i Leśnictwa pana Marka Jóźwinę. Dodał, że w jego ocenie jest to osoba, która raz, 

że ma predyspozycje dwa, że już nieraz pokazała, że ta współpraca tutaj czy między mną tutaj 

czy Panem Burmistrzem także jak najbardziej dobrze przebiega.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:36:26 do 02:36:28 

 

Radny M. Jóźwina wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:36:30 do 02:36:50 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zapytał, czy są jeszcze inne zgłoszenia.  

 

Radni nie zgłosili innych propozycji. 

 

 

c) przedstawienie zasad głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady, 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:37:00 do 02:44:11 

 

Radny Ł. Dymitruk przedstawił zasady głosowania w wyborach drugiego 

wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka. Zasady stanowią załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

d) przeprowadzenie głosowania tajnego, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:44:22 do 02:44:40 

 

Przewodniczący S. Grzybowski zwrócił się do komisji o zorganizowanie i przeprowadzenie 

tych wyborów. Proszę bardzo. Tak, przerwa oczywiście na przygotowanie tych wyborów. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:56:29 do 02:56:31 

 

Przewodniczący S. Grzybowski oddał głos komisji skrutacyjnej, która przygotowała tajne 

głosowanie.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:56:33 do 03:01:22 

 

Radna G. Wrzaszczak poinformowała, że  sprawdzona została urnę, pokazano do kamery, 

że jest pusta, po czym została zamknięta.  Komisja rozdała Radnym karty do głosowania, wg. 

kolejności alfabetycznej. Radni podchodzili kolejno i oddawali głos, wrzucając kartę do 

głosowania do urny. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:01:22 do 03:01:32 

 

Przewodniczący S. Grzybowski stwierdził, że komisja uda się na podliczenie głosów. 

Zarządził przerwę w obradach.   

 

 

e) przedstawienie wyników głosowania, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:07:18 do 03:07:26 



str. 36 
 

 

Przewodniczący S. Grzybowski po przerwie wznowił obrady. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:07:36 do 03:09:16 

 

Radny Ł. Dymitruk przedstawił protokół ustalenia wyników głosowania w wyborach 

drugiego wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy sporządzony na sesji Rady Miasta i 

Gminy Wysoka w dniu 30 marca 2022 r.  Stanowi on załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. Komisja Skrutacyjna w składzie: Przewodniczący Komisji radny Łukasz 

Dymitruk, członek komisji radna Grażyna Wrzaszczak i członek komisji radny Kowalski 

Krzysztof. Po wyjęciu kart z urny i przeliczeniu stwierdza się co następuje. Liczba radnych 

Miasta i Gminy Wysoka obecnych na sesji uprawnionych do głosowania 13 osób. Na 

drugiego wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy zgłoszono kandydatury radnych: 

radnego Jana Ciołka i radnego Marka Jóźwinę. Minimalna liczba głosów do dokonania 

ważnego wyboru na drugiego wiceprzewodniczącego rady zgodnie z par. 5 zasad wynosi 8 

głosów. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 13. Liczba kart wyjętych z urny 

13. Liczba kart nieważnych 1. Liczba głosów nieważnych 0. Liczba głosów ważnych 12. 

Liczba głosów oddanych na poszczególnych kandydatów. Jan Ciołek 4 głosy. Marek Jóźwina 

8 głosów. Wobec powyższego Komisja skrutacyjna stwierdza, że kandydat radny Marek 

Jóżwina został wybrany na drugiego wiceprzewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:09:16 do 03:09:58 

 

Przewodniczący S. Grzybowski stwierdził, że  uchwała w tym momencie jest już podjęta 

przez procedurę głosowania, jest to uchwała nr  XLVII/352/2022. W tym momencie drugim 

wiceprzewodniczącym Rady Miasta i Gminy Wysoka z woli rady został pan radny Marek 

Jóźwina.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:09:59 do 03:10:16 

 

Radny J. Ciołek pogratulował Panu Markowi wyboru i  życzył owocnej współpracy w 

Kolegium Rady i podziękował tym, którzy na niego oddali głos.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:11:40 do 03:11:52 

 

Radny Marek Jóźwina podziękował  za oddane głosy na niego, dodał, że postara się 

nikogo nie zawieść. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:11:53 do 03:12:21 

 

Przewodniczący S. Grzybowski również pogratulował wyboru i wyraził nadzieję, że ta 

współpraca będzie z korzyścią jak najbardziej dla naszej gminy, w prezydium rady także.  

 

 

Uchwała nr XLVII/352/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  19   do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 24. Apel Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie potępienia agresji Rosji na 

Ukrainę 24 lutego 2022 roku i wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:12:42 do 03:14:35 

 

Przewodniczący S. Grzybowski odczytał treść apelu:  

„Apel Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 30 marca 2022 w sprawie potępienia agresji Rosji 

na Ukrainę 24 lutego 2022 roku i wyrażenia solidarności z narodem ukraińskim. I tak na 

podstawie art. 18 ust. 1 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym i paragrafu 21 ust. 2 

pkt. 4 Statutu Miasta i Gminy Wysoka Rada Miasta i Gminy Wysoka apeluje: 

 

1.Do władz Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie wszelkich właściwych oraz solidarnych ze 

wspólnotą międzynarodową działań mających na celu przerwanie agresji militarnej Rosji na 

niepodległą Ukrainę oraz zmierzających do niezwłocznego zakończenia wojny.  

 

2. Do władz Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie wszelkich niezbędnych koniecznych 

działań w tym wynikających z prawa międzynarodowego, których celem jest stworzenie 

systemowej pomocy dla osób dotkniętych skutkami działań wojennych.  

 

3. Władze samorządowe Miasta i Gminy Wysoka, Rada Miasta i Gminy i Burmistrz Miasta i 

gminy stanowczo potępiają zbrodniczą agresję Rosji na Ukrainę. Solidaryzujemy się z 

narodem ukraińskim, szanujemy jego prawo do niepodległości, samostanowienia, 

nienaruszalności granicy państwowej oraz dążeń do członkostwa w strukturach Unii 

Europejskiej i NATO. W obliczu zagrożenia i cierpienia jakie niesie ze sobą wojna oddajemy 

hołd heroicznej postawie żołnierzy ukraińskich i całego społeczeństwa”.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:14:37 do 03:16:09 

 

Radny H. Stańczyk: Z racji tego, że ten apel poddany publicznie przed sesją krótko był to 

chciałbym tylko wypowiedzieć się w kwestii takiej, że nie do końca się zgadzam z treścią 

tego apelu, ponieważ w punkcie, gdzie jest mowa, że solidaryzujemy się z narodem 

ukraińskim szanując jego prawo do niepodległości, samostanowienia, nienaruszalności granic 

państwowych oraz dążeń do członkostwa w strukturach Unii Europejskiej i NATO to mam 

tutaj jakby poczucie, że właściwie bardziej wybiegamy niż wicepremier do spraw 

bezpieczeństwa, kiedy bez zgody narodu ukraińskiego daje takie czy inne propozycje 

nietrafione oczywiście moim zdaniem przynajmniej moim zdaniem kompletnie. A my tutaj 

jakby chcemy wywierać presję do jakich struktur wojskowych na państwo ukraińskie należeć. 

To jest prawo tego narodu i ten naród czy wybierze taki pakt czy inny pakt. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:16:09 do 03:16:49 

 

Przewodniczący S. Grzybowski powiedział, cyt.:”Jeżeli pan uważa, że ten apel jest nie w tej 

formule do przyjęcia to oczywiście wyrazi się pan w głosowaniu. Czy ten naród jako Ukraina 

dąży... To nie jednokrotnie było powiedziane przez prezydenta, że oni dążą do tych struktur 

czy do Unii czy do NATO także wydaje mi się tutaj, że  nie ma pan racji w tym momencie, że 

pan mówi, że my wybiegamy. Oni niejednokrotnie potwierdzili to, że chcą dążyć do tych 

struktur więc wydaje mi się, że to jest tutaj w tym momencie uzasadnione. Jeżeli pan uważa 

inaczej nie chciałbym już tutaj nad tym punktem  się roztrząsać jakiejś dyskusji teraz czy 

będziemy coś zmieniać czy nie”. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:16:49 do 03:17:43 

 

Radny H. Stańczyk powiedział, cyt.:”Proszę pana jest dyskusja i pan niech mnie nie przecina 

na każdym miejscu i w każdym zdaniu co mówię ja wyrażam swoje zdanie. I mówię: my jako 

samorząd nie uprawiamy wielkiej polityki i nie mówimy o paktach powiedzmy wojskowych. 

I dlatego uważam, że za naród a nie wiemy jakie jego dążenie to co wyrażają czy nie 

wyrażają powiedzmy to nie jest na poziomie oceny tego dokumentu. I osobiście uważam, że 

ten przynajmniej akcent nie mówimy o wspólnocie europejskiej powiedzmy nawet tutaj jest 

tego natomiast pakt wojskowy jako tako uważam, że nie powinien tu być podkreślany, 

ponieważ jest to wola danego państwa do jakich paktów będą należeć”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:17:48 do 03:18:34 

 

Radny E. Fonferek: Myślę, że logicznie by tutaj było pominąć w ogóle ten punkt. Uważam 

trochę podobnie, bo prezydent Ukrainy Wołodymyr Zełenski również na wszystkich tych 

rozmowach pokojowych ewentualnie mówił o tym, że zostaną państwem nie dążącym do 

struktur NATO, a tym bardziej nie jesteśmy uprawnieni do tego, żeby mówić co oni mają 

zrobić. Po prostu my możemy ten akapit może wyłączyć i by było ok wtedy. My potępiamy 

za agresję i ludobójstwo itd ale nie mieszajmy się w politykę, że tak powiem taką głęboką tak  

ja uważam.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:19:00 do 03:19:39 

 

Radny H. Stańczyk stwierdził, że jego zdaniem ten akapit może pozostać w części aż 

przynajmniej do momentu paktu NATO do członkostwa we Wspólnocie Europejskiej czy 

strukturach Unii Europejskiej. Natomiast uważam to jest moje zdanie, oczywiście co do 

struktur wojskowych itd. a do wspólnoty europejskiej jak najbardziej. Ten akapit w części 

mógłby pozostać natomiast ten w części powiedzmy tych słów i konkretnych paktów 

wojskowych to tutaj jest wola tego narodu gdzie będą i w strukturach jakich będą to oni 

decydują i wyrażać będą wolę.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:19:46 do 03:20:07 

 

Wiceprzewodnicząca E. Dembińska powiedziała, że dołączy do moich przedmówców. 

Myślę, że cel jest jeden chodzi o potępienie natomiast tutaj takie daleko idące wybieganie. Ja 

rozumiem, że była dobra koncepcja może, tutaj wyszło troszeczkę inaczej, ale byłabym za 

propozycją, żeby to po prostu wyeliminować i w takiej formule pozostałej przegłosować. To 

jest tutaj moje zdanie akurat.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:20:08 do 03:21:28  

 

Przewodniczący S. Grzybowski powiedział, że jeżeli są takie głosy, żeby tego słowa czy 

tego akapitu tutaj odnośnie tego dążenia do struktur wojskowych NATO nie było. Myślę, że 

korektę tutaj w  treści apelu zrobimy i pod głosowanie poddaję apel już z wyłączeniem. Czyli 

tylko będzie dążenie do członkostwa w strukturach Unii Europejskiej. I tu będzie kropka. 

Reszta będzie usunięta, zmieniona. I w takim wymiarze, w takim kształcie ten apel zostanie, 

bądź nie zostanie to już głosowanie pokaże, przyjęty.  
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Poddał pod głosowanie przyjęcie treści apelu po dokonanej korekcie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Apel Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie potępienia agresji Rosji na Ukrainę 24 lutego 

2022 roku i wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kleczka 

 

Treść przyjętego apelu stanowi załącznik nr  20   do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 25. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:22:00 do 03:22:31 

 

Przewodniczący S. Grzybowski przypomniał Radnym, że obowiązuje forma pisemna 

zgłoszenia interpelacji czy zapytania.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:23:13 do 03:25:26 

 

Radny H. Stańczyk przedstawił swoje interpelacje: 

1) pierwsza interpelacja jest powtórzona, dotyczy usunięcia pozostawionych, 

wyrzuconych śmieci, odpadów z pasa drogowego gminnej drogi tam zlokalizowanej 

na działce Góry Wysockiej itd. Dlaczego powtórna? Dlatego, że nie zostały te śmieci, 

odpady usunięte. Natomiast oczywiście w piśmie otrzymałem informację, ponieważ 

pismo było, odpowiedź była na interpelację, która była złożona 27 stycznia,  iż 

wnioskowana droga została oczyszczona z pozostawianych odpadów. W moim 

odczuciu potwierdza to nieprawdę, ponieważ na gruncie nadal to występuje. Jeżeli się 

zadania zleca, jeżeli się jeszcze płaci to ktoś  musi zweryfikować jeżeli oczywiście 

było, ponieważ one są nadal i uważam, że nie dopilnowano tutaj absolutnie sprawy.  

2) druga interpelacja powtórnie złożona  dotyczy w sprawie zweryfikowania 

wybudowanego obiektu boiska sportowego na działce o nr geodezyjnym 81/3 w 

miejscowości Kijaszkowo. Zwracam się powtórnie, ponieważ 8 miesięcy temu taką 

interpelację zgłosiłem do zweryfikowania tego obiektu pod względem wymogów 

bezpieczeństwa szczególnie energetycznego i tych działań formalno-prawnych. Tak 

jak powiedziałem 18 sierpnia 2021 roku składałem tą interpelację i w tej sprawie nie 

otrzymałem żadnej odpowiedzi. Nie wiem czy zostały podjęte działania. Myślę, że 

tym bardziej nie tylko może z tego względu, ale to nie ma znaczenia czy jedna osoba 

czy 10 osób, ale tym bardziej teraz jeszcze kiedy faktycznie z tego obiektu mogą 

korzystać czy będzie korzystać więcej osób dlatego wnioskuje powtórnie i liczę na 

przyszłość, że będą się wywiązywać państwo jako urząd, Pan Burmistrz tym bardziej, 

że pouczał radnych, żeby wywiązywać się w sposób zgodny z literą prawa.   
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Innych interpelacji Radni nie zgłosili. 

 

Ad. 26. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy. 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 27. Wolne wnioski.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:26:29 do 03:29:18 

 

Radna J. Siodła powiedziała, cyt.:”Chciałabym nawiązać swoją dzisiejszą wypowiedzią do 

interpelacji pana radnego Henryka Stańczyka w sprawie usunięcia odpadów śmieci przy ulicy 

Ogrodowej. Temat śmieci w naszym mieście, które śmieci zostają pozostawione przez 

mieszkańców, ale i nie tylko, jest tematem trudnym. Ja sukcesywnie walczę z tym już od 

jakiegoś czasu. Szerzej powiem, że zajęłam się tym już od 15 lutego i myślę, że Pan 

Burmistrz potwierdzi to, że kontaktuję się z nim i próbujemy to w jakiś sposób ten problem 

rozwiązać. Bardzo serdecznie dziękuje Pani Burmistrzowi za dotychczasową reakcję na moje 

apele, ponieważ zarówno dzwoniłem jak i wysyłałam zdjęcia. Po moich prośbach śmieci, 

które zostawili ludzie zostały uprzątnięte. Ale nie tylko. Pan Henryk Stańczyk w swojej 

interpelacji pisze m.in. o śmietnisku, które często jest pozostawione przy ławce znajdującej 

się u góry przy schodach prowadzących na cmentarz. Od jakiegoś czasu mam takie poczucie, 

że ta ławka w ogóle ma nogi. Ona po prostu wędruje z miejsca na miejsce. Zaangażowałam 

moją rodzinę do przestawienia jej w miejsce, w którym była wcześniej. Znowu wywędrowała. 

Pozostawione są znowu przy niej śmieci. I powiem tak. Jeżeli nasze społeczeństwo w 

mniejszej ilości,  bo obserwuje to robią stale te same osoby przebywające głównie w okolicy 

schodów prowadzących na cmentarz. Jeżeli osoby te się nie opamiętają i nie poprzestaną 

zaśmiecania naszego miasta to naprawdę śmiem twierdzić, że marna nasza praca bo Pan 

Burmistrz niejednokrotnie popierając moje prośby zaangażował innych do uprzątnięcia 

terenu. I spotkałam się z takimi głosami "a bo śmiecą dzieci". Nie proszę państwa, nie śmiecą 

dzieci. I dlatego postanowiłam dzisiaj zabrać ten głos dlatego, że dziecko nie wyleje i nie 

roztrzaska alkoholu wieloprocentowego, dziecko nie rozerwie i nie pozostawi rozwalonej 

kurtki męskiej w rozmiarze 42. Dziecko nie roztrzaska o mury butelki po alkoholach itd. Ja 

nie twierdzę, że nie, że dziecko nie wyrzuci papierka ale to robią ludzi dorośli. I bardzo 

proszę dzisiaj publicznie o opamiętanie, bo to przechodzi ludzkie pojęcie. Co jest na schodach 

prowadzących do góry, co jest przy ławkach i co się dzieje przy cmentarzu”.    

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:29:26 do 03:31:05 

 

Radny E. Fonferek powiedział, cyt.:”Mam taką dosyć, że tak powiem delikatną sprawę i 

zwracam się tutaj do Pana przewodniczącego i do Pani przewodniczącej. A to dlaczego to 

mówię? Bo jesteście państwo z jednego okręgu wyborczego. I teraz mam nadzieję, że się 

zadeklarujecie tak jak było kiedyś jak pani Emilia powiedziała, że dbała o całą naszą gminę 

nie będzie partykularnie, że tak powiem zabiegała o swoje tereny. Tak bym bardzo prosił o 

deklarację wobec załóżmy wszystkich, że nie będziecie w pewnym sensie faworyzować 

waszego okręgu wyborczego. Tym bardziej, że po prostu rywalizowaliście o przewodnictwo 

w Radzie. A w tej chwili jesteście załóżmy w większości,  a mimo wszystko to się jednak w 
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pewnym sensie może odbijać się na przepychanie niektórych spraw itd. bo może i nie, bardzo 

dlatego proszę pana przewodniczącego i tak dalej ja sobie wyobrażam dalej żeby tak nie było 

czasami po prostu oficjalny, że się dogadacie i że nie będzie wykorzystywania. Jeżeli są dwa 

głosy  to wiadomo, że będziecie za Bądeczem. Ja mogę tak sądzić a nie za Starym na przykład 

i dlatego proszę o taką deklarację, że tak powiem jeżeli już taka jest możliwość”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:31:07 do 03:32:24 

 

Przewodniczący S. Grzybowski odpowiedział, cyt.:” Z mojej strony jako przewodniczącego 

ja to mówiłem jak kandydowałem tutaj, że dobro całej gminy leży na moim sercu bo już 

mówiłem nie raz pokazywałem też, że ten okręg mój co niektórzy mi zarzucają i mają za złe 

to dla mnie, że właśnie że tak robię, że na korzyść gminy działam a nie na swój okręg, że tam 

u siebie jakiejś drogi czy czegoś nie forsuję tylko gdzieś w  gminie. Także ja mogę zapewnić 

tutaj, że na pewno ja przynajmniej z tego miejsca, w którym teraz jestem patrzę szeroko na 

całą gminę i na pewno nie będzie tego typu sytuacji, że ja ze swojej strony jako 

przewodniczący Rady będę faworyzował tutaj Bądecz czy mój okręg tam z Sędzińcem itd. 

Oczywiście też mi będzie zależało na trosce o ten okręg ale na pewno nie będzie kosztem to 

całej reszty gminy czy tego typu rzeczy. Także z mojej strony na pewno to zapewnienie pan 

tutaj, Panie i Panowie Radni, Pan Burmistrz i wszyscy którzy to słuchają, oglądają na pewno 

to zapewnienie z mojej strony jest”.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:32:25 do 03:33:19 

 

Wiceprzewodnicząca E. Dembińska powiedziała, cyt.:”Nie za bardzo rozumiem kontekstu 

tutaj tego zapytania bo nie wiem czy Pan sugeruje, że ja tutaj tylko i wyłącznie walczę o 

Bądecz co jest oczywiście nieprawdą. Natomiast nie wyobrażam sobie, żebym głosowała 

przeciwko swojemu sołectwu, bo myślę, że każdy z radnych, który jest z danego okręgu ma 

najlepszą wiedzę na temat swojego sołectwa i swoich potrzeb. I w tym kontekście zawsze 

byłam jestem i będę. Jestem Radną Miasta i Gminy i myślę, że nie będę udowadniać Panu, że 

nie działam tylko i wyłącznie na rzecz Bądecza. Jeżeli Pan spojrzałby na interpelacje to myślę 

w wielu aspektach jeżeli chodzi o gminę i nie tylko. Więc tutaj nie rozumiem, że mam 

zapewniać nie muszę zapewniać, bo to czynię. Działam na rzecz całej gminy a nie tylko i 

wyłącznie sołectwa”. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:33:30 do 03:34:53 

 

Radna G. Wrzaszczak skierowała zapytania odnośnie trzech spraw: 

1) mieszkańcy Kostrzynka zadali pytanie czy będzie w tym roku remontowana tam 

droga, bo było w projekcie założenie, że ma być droga i chodnik. Przebudowa tej 

drogi,  

2) kiedy został ogłoszony przetarg na kanalizację,  wodociąg w Mościskach? I czy jakaś 

firma się już zgłosiła do przetargu? 

3) Odnośnie drogi, która w zeszłym roku  była remontowana i firma miała w tym roku 

uzupełnić te zjazdy do pól. Czy to już nastąpiło czy dopiero nastąpi?  

 

Radna G. Wrzaszczak odniosła się do wypowiedzi pana sołtysa Kleczki, ponieważ 

zarzucił nam właściwie, może nie zarzucił tylko stwierdził, że radni mają przyjechać i 

zobaczyć co się dzieje w Kijaszkowie. Więc chciałabym tu odpowiedzieć na to 

pytanie, że ja systematycznie jeżdżę i nie tylko ja bo inni radni również i wiemy co się 

dzieje jeśli chodzi o uchodźców.   
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:35:03 do 03:37:01 

 

Radny E. Fonferek powiedział, cyt.:” Proszę mnie źle nie zrozumieć. Ja naprawdę wierzę w 

to, że macie bardzo dobre intencje, ale po prostu tylko technicznie po prostu się spytałem bo 

takie mam prawo i może mam wiele takich wątpliwości. A jeżeli mogę to jeszcze dwa 

zdania? Pani Grażyna teraz mówiła fajnie, że jeździcie i tak dalej pojadę nawet jutro. Ale pani 

Grażyno, ale mnie prawie zabroniono właśnie tam jako radnemu. Taka sytuacja niestety była. 

Dobra, ale to pomijam. to do tego. Ale jeżeli pani mówi, że można jeździć to ja też pojadę ale 

nie mogłem jeździć. Jeszcze następną sprawę bym bardzo prosił Pana Burmistrza o to, żeby 

zgłosił jakimś wyższym instancjom, porozmawiał z panem Starostą zarówno ze Złotowa jak i 

z Piły, w sprawie drogi Stare-Głubczyn, bo 190-tka jest wiadomo w jakim jest stanie. Bardzo 

dużo samochodów, żeby tam nie stać i żeby załóżmy nie narażać na niebezpieczeństwo. 

Jeździ tą niby obwodnicą, która  jest przez Stare prawie ta sama odległość do Krajenki. I tam 

jest bardzo duży ruch ciężarówek. I ta droga całkowicie nam się rozjedzie, proszę bardzo 

mocno naciskać na te władze.   

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:37:09 do 03:45:21 

 

Radny H. Stańczyk: Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Nie wiem czy dobrze 

zrozumiałem tutaj panią radną w temacie powiedzmy tych spraw śmieciowych Panią Joasię. 

Bo ja nie wskazuję, że to dzieci absolutnie tylko mówię ogólnie. Natomiast ja dodatkowo  

sugerowałem, żeby faktycznie nasza policja troszeczkę się zainteresowała, bo tego tak 

akcentu nie widzę i myślę, że to by było dobrze, żeby to zrobić. Poza tym z racji upływu 

historii tak naprawdę niektórzy z mieszkańców a szczególnie młodzież sobie powiedzmy 

szczerze nawet nie wiedzą, że tam cmentarz jest. To wynika z pokoleń, z przeszłości. Jest 

jakiś stan jest. Ja nie usprawiedliwiam absolutnie tylko i po prostu brudy trzeba jak to mówią 

sprzątnąć. Nie ma tematu. Wracając jeszcze do interpelacji prosiłbym Pana Burmistrza. 

Dotyczyło to Ochotniczej Straży Pożarnej w temacie Bądecza, żeby udostępnił mi 

dokumenty. Jeżeli nie w tym trybie to wystąpię w innym trybie, ale żeby temat był 

realizowany a nie gdzieś tam nie do końca zrealizowany. Natomiast chciałabym się też 

odnieść jeszcze do sprawy Kijaszkowa. Ja myślę chyba pani Grażyna tak może to przyjęła 

jakby daleko idące bym powiedział  wskazanie co do osoby takiej czy innej. Ja myślę, że to 

takie jest szukanie pewnych rozwiązań. Jak można, można by wspomóc tą miejscowość żeby 

faktycznie nie tylko ten wizerunek, ale praktycznie bym powiedział możliwości dla tej 

miejscowości się poprawiły a wcale tak do końca nie jest. Pozwoliłem sobie też być, wiata 

sołecka niedawno wybudowana, pokrycie dachowe tak zwane dachówki to można 

powiedzieć, że w koło sobie tak latają bitumiczne dachóweczki bo to wiata była. Chyba jest 

jakaś gwarancja itd. I jeżeli takie głosy były to nie wiem dlaczego to tak długo musi trwać 

nawet w wymiarze takim wizerunkowym. Chodzi o młodzież, dzieci nawet z wózkami 

powiedzmy itd. Na tym terenie a te powiedzmy dachówki bitumiczne tak w koło tej wiaty są 

za przeproszeniem porozwalane. Uważam, że tak nie powinno być. to jest proszę państwa też 

wnioskowałbym tutaj do Pana Burmistrza z racji tej, że coraz więcej tych osób się będzie 

przemieszczać i ten odcinek drogi od drogi powiatowej do tego domu dziecka. Wskazane by 

było, żeby na jakimś takim poziomie troszeczkę wyższym wyremontować, ponieważ ileś tych 

osób się będzie przemieszczało samochodami. A tak jest jak jest . Tutaj myślę, że nie do 

końca było wyspecyfikowane jakie oczekiwanie  jest Kijaszkowa mówię tutaj mieszkańców i 

pana sołtysa, ponieważ te pieniążki, które tam mają, te 12 tysięcy zamiar był ich powiedzmy 
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żeby na zagospodarowanie było terenu z tym patrz jako ogrodzenie,  to nie ma za dużo 

pieniążków na inną część. I teraz jeżeli chcieliby poprawić to zagospodarowanie, że to 

boisko, które jest i wyprowadzić z tej części zrobić to nowe jest tam stare szambo, które 

wymaga pieniędzy, żeby to wyeliminować po prostu skucia płyty, zgruzowania i tak dalej. To 

są jakieś pieniądze. Piłkochwyty trzeba byłoby przestawić, wyrównać ten teren pod boisko na 

tych nowych działkach nie mówiąc już o sprzęcie itd. To są środki, które tutaj należałoby 

zaproponować przez pana Burmistrza, żeby faktycznie to zrealizować. A teraz tak wracając 

do samego obiektu to ja rozumiem, że ten dom dziecka bo mówią, że tutaj pana nie 

wpuszczono, pana sołtysa itd. status tego domu dziecka to rozumiem, że jest taki: jest Skarb 

Państwa w imieniu Skarbu Państwa wydzierżawił czy wynajął potocznie mówiąc Starosta 

firmie.  Firma w jakiś sposób w tej chwili gospodaruje mówiąc tutaj tak w uproszczeniu na 

bieżąco z tym obiektem. Ale jednocześnie rozumiem, bo to jest firma prywatna tak jak każda 

osoba fizyczna, która przyjmie powiedzmy uchodźca czy mówiąc znowu tutaj tak potocznie 

Ukraińca, który tu przybędzie, ma z tego tytułu ten przychód. Także to nie jest tak, że tylko i 

wyłącznie, że ten obiekt i tutaj ci mieszkańcy i wyłącznie widzimy to w kategoriach, że jest 

tylko i wyłącznie ta pomoc taka bieżąca itd. Są te środki w konsekwencji, bo chyba po to by 

wynajął bo tak to by Skarb Państwa sobie sam musiał wystawić fakturę czy rachunki z tego 

tytułu czy inne dokumenty. I dlatego to jest chyba w ten sposób powiedzmy realizowane, że 

te 40 zł na tą dobę. Tak samo ten podmiot gospodarczy otrzymuje. Pytanie jest co w tym 

momencie gmina, i gmina myślę, że powinna wspomóc chociażby w aspekcie tego 

zagospodarowania. Kolejna sprawa, rozumiem, że my jako gmina może nie na ten czas ale 

mamy środki zapewnione czy będą środki z poziomu pana wojewody z tytułu dodatkowych 

obciążeń jak urząd stanu cywilnego, nadawanie PESELu itd. Nie wiem czy na tą chwilę, ale 

rozumiem, że z poziomu jako zadań zleconych itd. to będzie. Podobnie też nie wiem czy to 

będzie z subwencji na zatrudnienie pracowników oświaty. Mówię oczywiście ogólnie na 

nauczycieli,  wychowawców czy pedagogów itd. Mam nadzieję że to nastąpi, bo tak samo jak 

do Ośrodka Upowszechniania Kultury, że taka możliwość będzie tutaj do zrealizowania. I 

teraz jeżeli mówimy o tej zbiórce darów to ja rozumiem, że w gminie czy jest osoba 

odpowiedzialna załóżmy w opiece społecznej mamy na terenie osoby czy nawet placówki, 

które mają te rodziny, mogą się zgłosić po dary itd. żeby powiedzmy też te osoby fizyczne 

wspomóc. Tak Panie Burmistrzu rozumiem, że to tak wygląda, bo załóżmy otrzymujemy z 

gminy Jesberg i cała przesyłka idzie do domu dziecka? Czy te inne podmioty jak osoby 

fizyczne z tego mogą korzystać czy nie? Żeby to też było podane na tej stronie ficjalnie na 

stronie internetowej, żeby ci mieszkańcy byli na tyle odważnie nie tylko, że dostanie te 40 zł 

ale też, że będzie mógł korzystać z tej pomocy materialnej. Ktokolwiek oczywiście, który ma 

tego uchodźcę itd. żeby to gdzieś było czytelne, jasne”. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:45:28 do 03:46:12 

 

Radna J. Siodła w odniesieniu do wypowiedzi pana radnego H. Stańczyka odpowiedziała, że 

cyt.:”Przywołując pana interpelacje miałam na myśli zwrócić uwagę na to, że podejmujemy 

podobny problem. To po pierwsze. Po drugie dla mnie każda ulica w Wysokiej i w naszej 

gminie jest ważna, ale te którymi chodzą, uczęszczają na co dzień dzieci są dla mnie 

priorytetowe i to będzie tak zawsze. Dlatego mówiłam zarówno o tej stronie od ulicy 

Ogrodowej jak i ulicy Pocztowej. A jeżeli chodzi o kontakt i pomoc ze strony policji to 

powiem tak: do nowego komendanta jeszcze nie dotarłam.  Jeżeli chodzi o poprzedniego pana 

komendanta zostawiam dzisiaj bez komentarza”.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:46:18 do 03:46:50  

 

Radna M. Piszczek zgłosiła problem bezpańskich i wałęsających się psów,  które na terenie 

naszej gminy są bardzo dużym problemem. Każde sołectwo i myślę, że samo miasto Wysoka 

boryka się z tym problemem. Ja mam bardzo dużą prośbę do pana Burmistrza o zajęcie się 

priorytetowo sprawą wałęsających się i bezdomnych zwierząt.    

 

 

 

Ad. 28. Komunikaty Burmistrza oraz informacje o planowanych zamierzeniach do 

następnej Sesji.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:47:16 do 04:01:08 

 

Burmistrz A. Kłysz powiedział, cyt.:”Tak może też pokrótce odniosę się tutaj do tych 

wszystkich zapytań i wniosków, które padły: 

1)  Jeżeli chodzi o remont drogi w Kostrzynku to rzeczywiście środki są przeznaczone na 

projekt przebudowy tej drogi. Jesteśmy na etapie realizacji tego projektu więc do 

samej przebudowy to jest bardzo daleka droga. Począwszy od zabezpieczenia jakichś 

tam środków finansowych poszukania dofinansowania bo z własnych środków na 

pewno nas nie stać. Jeżeli chodzi o takie cząstkowe utrzymanie tej drogi, łatanie dziur 

itd. To co roku robiła to firma prywatna podmiot, który ma tam swoje zakłady i 

ustaliliśmy, że gdzieś tam przejmie na siebie ten obowiązek. Najwięcej z tej drogi 

korzystają. Więc jest taka dżentelmeńska umowa niepisana, że oni tę drogę będą łatać 

i przez te wszystkie ostatnie lata rzeczywiście tak robili. Zawsze to miało miejsce w 

kwietniu lub w maju. Więc podejrzewam, że w tym roku też ten termin wchodzi w 

grę. To też ważna informacja w kontekście tego co przed nami,  

2)  Jeżeli chodzi o przetarg na kanalizację sanitarną i wodociągową w Mościskach, 

przetarg jest ogłoszony i zakończenie jest 5 kwietnia. Na razie żadna oferta jeszcze nie 

wpłynęła. Z tym, że to co też tutaj musi wybrzmieć w kontekście tych wszystkich 

wniosków kosztogennych, które są przedstawiane przez państwa, budowy placów 

zabaw gdzieś tam nawet wyłapywania piesków, bo to jeżeli wszystkie pieski 

przywieziemy do schroniska to będą kolejne środki finansowe, które trzeba będzie 

zabezpieczyć. A tutaj pytań gdzieś tam, żeby dziury połatać w drogach asfaltowych 

itd. to wszystko kosztuje. A już przewidujemy, że w stosunku do tego kosztorysu, 

który mieliśmy na przebudowę,  to przynajmniej milion złotych będzie brakowało. 

Dlatego też trzeba będzie podjąć bardzo szybką decyzję co z tym fantem robimy czy 

rezygnujemy z tej inwestycji i wówczas może by budować place zabaw nie tylko w 

Kijaszkowie,  ale również w innych miejscowościach, bo te pieniądze możemy 

przeznaczyć na te cele. Czy będziemy tego miliona szukać. Dlatego też będę prosił 

tutaj o zwołanie sesji nadzwyczajnej po ogłoszeniu tego przetargu, bo widzimy, że z 

każdym miesiącem cena drożeje. Wczoraj kiedy byłem na PRGOK, kiedy pytaliśmy 

się włodarzy jak z Polskim Ładem to np. jedna z gmin mówi, że w Polskim Ładzie ma 

drogę za 8 mln zł wycenioną po przetargu ma 12 mln zł i gmina rezygnuje całkowicie 

z tego zadania bo 4 mln zł nie jest w stanie znaleźć. Są gminy gdzie są przetargi 

rozstrzygnięte a np. podpisanie umowy wykonawcy płacą kary 20, 30, 50 tys. zł kary 

przewidziane w umowach i rezygnują całkowicie z wykonania danego zadania 

inwestycyjnego, ponieważ ceny są tak wysokie. Nikt nie jest w stanie zapewnić, że ta 

cena się utrzyma. A nawet kiedy są zamówienia to za chwilę przychodzi jakieś pismo 
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do wykonawcy, ale 30%-40% musisz zapłacić więcej jednak za ten materiał i 

wykonawcy zaczynają schodzić z placu budowy. Stowarzyszenie Gmin i Powiatów 

Wielkopolskich też wystąpiło z pismem do premiera o możliwość zwiększenia tej 

puli, która była np. w Polskim Ładzie, żeby dostosować to do realiów obecnych, żeby 

po tych przetargach też powiedzmy właśnie te 30% można było ewentualnie o taką 

kwotę zwiększyć. Wiem, że niektóre gminy robią to indywidualnie też składają takie 

pisma do Wojewody, do Premiera, żeby się nad tym pochylić bo taki problem zaczyna 

się robić i my tak sobie na szybko kalkulowaliśmy teraz te kanalizacje. To tak 

wstępnie nam wyszło, że przynajmniej chyba milion złotych. Jeżeli mówimy o 30% to 

może nam po prostu brakować. Więc będziemy szukać tych środków finansowych. 

Jeżeli się w ogóle jakikolwiek wykonawca zgłosi oczywiście. Mamy nadzieję, że się 

zgłosi i będziemy po prostu musieli tych środków gdzieś tam poszukać. A ponieważ 

też nie chcemy właśnie żeby po podpisaniu umowy nam rezygnował całkowicie 

będziemy musieli środki finansowe oddawać. Dlatego też chcemy, żeby jak 

najszybciej zawrzeć z wykonawcą umowę. Stąd będzie pewnie prośba o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej zaraz po rozstrzygnięciu przetargu i przeznaczeniu tych brakujących 

środków na ten cel, żebyśmy już mogli dostać ten czek od Państwa Polskiego, że 

rzeczywiście te środki z BGK są zabezpieczone,  

3)  była też mowa o tych zjazdach, trwa korespondencja pisemna z wykonawcą 

telefoniczna więc tutaj te drobne rzeczy powinien w tym roku uzupełnić.  

4) W m-cu  kwietniu  mamy wyłożone do publicznego wglądu studium uwarunkować i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. Także mam nadzieję, że w miesiącu 

kwietniu, a najpóźniej w miesiącu maju będziemy podejmować uchwałę 

zatwierdzającą to studium bo w lipcu musimy podjąć uchwałę  dot. planów 

przestrzennych buforowych, ażeby te plany przestrzenne buforowe, które tez pomału 

już są na ukończeniu jeżeli chodzi o opracowanie to musimy najpierw uchwalić 

studium, żeby później uchwalić te plany i żeby już opiniować też to musimy to 

studium mieć uchwalone więc będzie nam zależało, żeby to zrobić może właśnie na 

końcówkę kwietnia. Mam nadzieję, że się uda. 

5) dużo tutaj padło na temat Kijaszkowa. Rzeczywiście te dachówki bitumiczne wiem, że 

latają. Zgłaszają mi to mieszkańcy. Nie ukrywam wieś ma swojego gospodarza, który 

powinien takie rzeczy mi zgłaszać a nie mieszkańcy. Poza tym nie ukrywam, że tutaj 

współpraca z sołtysem jest jaka jest, kiedy próbujemy coś zrobić pożytecznego dla 

mieszkańców kiedy np. wyłożyliśmy tłuczniem kawałek drogi asfaltowej bo dzieci 

wchodziły do szkoły przez błoto do autobusu no to gdzieś tutaj, inne rzeczy 

przestawienie przystanku itd. to pan sołtys zawsze mówi, że tutaj on jest gospodarzem 

i że nie mam się za bardzo wcinać w tą miejscowość więc tak postanowiłem, że będę 

robił jeżeli gospodarz... Rozumiem, że taką kolejność pan sołtys ode mnie oczekuje, 

że on mi będzie zgłaszał potrzeby a ja będę realizował a nie odwrotnie, że ja realizuje 

to co widzę bez jego wiedzy i bez jego zgody. Więc myślę, że tak sobie ustaliliśmy 

zresztą, że ok. Tak zróbmy. Sołtys mi zgłasza. Ja wtedy realizuje a nie odwrotnie. I tak 

samo te środki finansowe. Myślę, że to co tutaj była mowa są przeznaczone na 

zagospodarowanie terenu wokół świetlicy. Nie wiem dlaczego. No są pewne 

priorytety, tak? Widzimy jak ta droga wygląda rzeczywiście. Trzeba by ją trochę 

połatać tym bardziej, że ten transport teraz jest trochę większy. My to zrobimy bo po 

uchwaleniu tego budżetu chcemy załatać dziurę w Bądeczu, w Kijaszkowie i na 

drodze Jeziorki Kosztowskie- Kosztowo. I ten cały budżet na drogi praktycznie mamy 

już wówczas wyczerpany i te drogi załatamy. Ale też nie widzę jakby pewnych 

priorytetów w działaniu jak chociażby zebrania wiejskiego. No bo rzeczywiście to jest 

do wyboru. Jeżeli są pieniądze na zagospodarowanie terenu wokół to nie wiem czy 
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wybrać ogrodzenie czy wybrać elementy placu zabaw. Przecież te elementy można za 

te 12 tysięcy kupić i tam postawić. Tym bardziej, że zgłoszenie wszystko jest gotowe 

elementy praktycznie można zamówić, można je zamontować. No nie wiem czy w 

tym momencie akurat rozumiem, że ogrodzenie może też jest potrzebne ale tyle czasu 

go nie ma i nagle jest potrzebny a elementy placu zabaw odchodzą gdzieś na bok. Jest 

wniosek składany tutaj do rady, żeby środki znaleźć. Oczywiście jak je znajdziemy 

myślę, że na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej to ten wniosek i ten 

wniosek odnośnie tej działki w Czajczu powinien być przez komisję jak najbardziej 

rozpatrywany,  

6) Jeżeli chodzi o dary, bo też padło takie pytanie sposób rozdzielania to rzeczywiście ja 

uważam, że te osoby, które tak jak firma prywatna za chwilę będzie składać wniosek o 

te 40 zł od każdej osoby przejmuje na siebie cały ten ciężar utrzymania tych osób. 

Dlatego też my naprawdę gdzieś tam w wyjątkowych sytuacjach już teraz pomagamy, 

ponieważ to spoczywa na tych mieszkańcach, czy na tej firmie, która przyjęła te osoby 

do siebie i ma to 40 zł, żeby tych uchodźców już teraz utrzymywać. Dary 

przekazujemy ewentualnie tam gdzie są rodziny, które np. udostępniły swoje 

mieszkanie, i nie interesują się można powiedzieć trochę dały swoje mieszkanie i na 

tym się czasami sprawa kończy, całe mieszkanie jest tam kilka osób i wtedy 

rzeczywiście pracownicy MOPSu zaglądają czy czegoś nie brakuje. Oni się 

rzeczywiście czasami boją poprosić o daną rzecz i tam  pracownicy MOPSu tak jak 

normalnie pomagają Polakom tak samo się starają pomagać Ukraińcom. Jeżeli ktoś tej 

pracy nie ma i jeżeli ma jakieś potrzeby, proszę mi wierzyć, że wszyscy pracownicy 

MOPSu mają tę pieczę nad tymi uchodźcami i tam gdzie rzeczywiście właściciel nie 

zagląda albo zagląda rzadko bo wynajął po prostu całe mieszkania to tam po prostu 

pracownicy MOPSu chodzą, pytają czy czegoś nie potrzeba i ewentualnie tej pomocy 

udzielają. Widzimy, że mamy też bogactwo ogłoszeń w internecie. Są różne strony, 

fundacje, które też są zapytania, że ktoś potrzebuje biurko, ktoś potrzebuje krzesło, 

ktoś potrzebuje stół. No to wtedy rzeczywiście jest. Myślę, że jest taka wymiana 

gdzieś tam między ludźmi już i na razie na ten moment nie potrzebujemy jakby tego 

koordynować. Zresztą do tej pory MOPS też tak działał, że jeżeli dla naszych tutaj 

podopiecznych potrzebował biurka, ubrań w danym rozmiarze to też zawsze były 

ogłoszenia, że potrzebujemy daną rzecz, dany przedmiot i proszę mi wierzyć, że 

ludzie odpowiadają na te apele. W pewnym momencie to my byliśmy zawaleni 

pamiętam ubraniami na korytarzach, wszędzie pod schodami, wszędzie leżało, bo tak 

ludzie zaczęli przynosić. Więc już teraz tylko precyzujemy co konkretnie nam 

potrzebne. Jeżeli naprawdę nie będziemy sobie dawać rady tutaj jako ośrodek pomocy 

społecznej, jako gmina zwrócimy się z apelem do wszystkich osób chętnych a wiemy, 

że wolontariuszy jest trochę chętnych, bo są telefony. Jeżeli będzie wam potrzeba rąk 

ludzkich do pracy, jeżeli będziecie potrzebowali jeszcze jakieś tapczany, łóżka nawet 

też mam listę jakby na razie łóżka nie potrzebuje, dziękuję ale sobie zapisuję bo być 

może za chwile rzeczywiście będzie, będzie potrzebna.  

7) Jutro zbiórka odpadów gabarytowych na terenie Zakładu Gospodarki Komunalnej do 

godziny 18. Jeszcze za chwilę powinny się SMSy ukazać mimo, że komunikat był na 

stronie ale gdzieś tam ludzie rozpowszechniają. Ale też jeszcze rzeczywiście zaraz 

jeszcze to umieścimy.  

8) W niedzielę jest Msza Dziękczynna naszego nowego biskupa Archidiecezji 

Gnieźnieńskiej Radosława Orchowicza. Jest możliwość złożenia gratulacji i życzeń. 

Więc rozmawiałem już z przewodniczącym Rady też się wybierzemy i w imieniu 

samorządu takie gratulacje i życzenia na dalsze lata złożymy. Więc myślę, że jak ktoś 

będzie chciał też przyjść na te mszę świętą o 11:30 to oczywiście zapraszamy, żeby 
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jako samorząd też się włączyć no bo to jednak co najważniejsze człowiek z naszej 

miejscowości urodzony w Wysokiej, więc powinniśmy tam być.”.  

 

 

Ad. 29. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Wysoka.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:01:32 do 04:04:16 

 

Przewodniczący S. Grzybowski powiedział, cyt. :”Propozycja zwołania sesji zresztą po 

uzgodnieniach z wiceprzewodniczącymi jest 27 kwietnia, tj.  środa. Oczywiście tutaj to co 

pan Burmistrz powiedział w kontekście sesji nadzwyczajnej oczywiście jak najbardziej tutaj 

jeżeli taka potrzeba będzie to po prostu to ulegnie zmianie na ten moment takie są plany ale 

zobaczymy jak to się wszystko tutaj się  potoczy, rozwiąże. Paniom i Panom radnym także 

zostały przekazane oświadczenia majątkowe do wypełnienia. Proszę o terminowość 

wypełnienia tego. W niedzielę też będziemy uczestniczyli ze strony też i Rady i to w 

porozumieniu z Panem Burmistrzem w tej Mszy Dziękczynnej. Z mojej strony jeszcze bardzo 

serdecznie chciałbym podziękować tym wszystkim, którzy zaangażowali się w pomoc 

uchodźcom wojennym z Ukrainy. Tutaj radnym chciałbym podziękować też są 

zaangażowani: Radny Krzysztof Kowalski, Radna Joanna Siodła, Radna Grażyna 

Wrzaszczak.  Jak najbardziej doceniam to. Dziękuję serdecznie i tym wszystkim osobom u 

których i ci Ukraińcy znaleźli to schronienie i ci wszyscy, którzy pomagają i przy darach i 

przy zbiórkach także wszystkim ze strony Rady Miasta i Gminy Wysoka bardzo serdecznie 

dziękuję”.  

 

Ad. 30. Zakończenie obrad i zamknięcie XLVII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 Wobec wyczerpania porządku sesji Przewodniczący Rady Stanisław Grzybowski 

zamknął XLVII Sesję Rady Miasta i Gminy.  

  

 

 

 

 

 

 

UWAGA 

Integralną częścią protokołu jest pełna relacja z sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka  

na nagraniu audio-video dostępnym na stronie BIP Miasta i Gminy Wysoka: 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643 -  http://transmisja.esesja.pl/wysoka oraz  na stronie 

internetowej Miasta i Gminy Wysoka – Samorządowy Portal 

Internetowy:  https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm 

 

Przygotowała: 

 

Wioletta Kołodziej 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643
http://transmisja.esesja.pl/wysoka
https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm
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Inspektor ds. obsługi Rady 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.p 

 

 

 

 

 

 


